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Témata: Obchodně-podnikatelská fakulta, Slezská univerzita v Opavě, Vedení univerzity, Fakulta veřejných politik,
Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Institut tvůrčí fotografie, Fyzikální ústav v Opavě

Články v reportu: 57    Duplicitní (Odstraněné): 39
[ Celkový počet článků: 96 ]

1. Doufáme, že jste si prodloužené léto užili � a…  Facebook - Příspěvky

2. Jako třešničku na dortu jsme si nechali hraný…  Facebook - Příspěvky

3. Ceny za ubytování na kolejích rostou. Kolik vysokoškoláci letos zaplatí?  Patriotmagazin.cz - Články

4. Je tady začátek semestru a spolu s ním pro vás…  Facebook - Příspěvky

5. Vítáme všechny studenty i zaměstnance v novém…  Facebook - Příspěvky

6. Prázdniny jsou za námi a začíná opět nový…  Facebook - Příspěvky

7. Nový akademický rok 2022/2023 je tady! Přejeme…  Facebook - Příspěvky

8. � Máme pro vás SUper zprávu do nového semestru! …  Facebook - Příspěvky

9. Přijďte příští pátek na kvíz! Ať žije NOC VĚDCŮ!…  Facebook - Příspěvky

10. Zveme studenty prvního ročníku bakalářské…  Facebook - Příspěvky

11. Moravskoslezský kraj smění se státem majetek za více než 200 milionů korun  Stavebniserver.com - Články

12. ��SRDCAŘI PŘINÁŠÍ NOVOU INSPIRACI DĚNÍ VE MĚSTĚ,…  Facebook - Příspěvky

13. Už dnes v 11:30 proběhne v aule fakulty přednáška… Facebook - Příspěvky

14. V Karviné se konaly Hornické slavnosti. Nechyběl pietní akt, Nadační městečko i hudební program  Polar.cz - Karvinsko

15. Lídrem společné kandidátky je Martin Hyský.…  Facebook - Příspěvky

16. 14. ročník Business Gate Academy ti přináší…  Facebook - Příspěvky

17. Vilgus: park před Invalidovnou se nově jmenuje po fotografu Sudkovi Feedit.cz - Články

18. Slezská univerzita v Opavě pořádá konferenci o undergroundu  Spark-rockmagazine.cz - Články

19. České hospodářství asi nebude energokrizí příliš postiženo, příští rok poroste, říká šéf Komerční banky Juchelka  HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium

20. Světoznámý fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Galerii města Přerov Kultura21.cz - Články

21. Světoznámý fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Galerii města Přerov - https://t.co/It3rB8s2iM -… Twitter.com - Příspěvky

22. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

23. Výsledky šetření dopadů novely vysokoškolského zákona z r. 2016 Msmt.cz (Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy) - Vzdělávání

24. Pojďme „Být doma“, znělo v Šumperku při uvedení knihy Jindřicha Štreita  Ado.cz - Články

25. ��SETKÁNÍ SRDCAŘŮ NA LODIČKÁCH BYLO OPĚT…  Facebook - Příspěvky

26. Slavnostní promoce absolventů ��� bakalářského,…  Facebook - Příspěvky

27. Už vás nebaví kupovat balenou vodu z automatu? Na…  Facebook - Příspěvky

28. Děkanské volno! �  Facebook - Příspěvky

29. ♻♻ ️️  Fakulta veřejných politik  s novým akademickým… Facebook - Příspěvky

30. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

31. Maďari môžu v Nemecku rozhodnúť o prekvapujúcom triumfe v skupine LN  Teraz.sk - Články

32. Cristiano Ronaldo chce hrať až do ME 2024 v Nemecku  Teraz.sk - Články

33. Nebalím to, hned tak se mě nezbavíte, hlásí Ronaldo. Jak dlouho tedy plánuje ještě hrát?  EFotbal.cz - Články

34. Cenu za najlepší portrét získal Boris Németh z redakcie .týždeň. Slovak Press Photo pozná víťazov  Tyzden.sk - Články

35. LN: Pepe opustil kemp portugalskej reprezentácie, trápi ho zranenie  Teraz.sk - Články

36. Trapas nepřežiju! Medk.cz - Články

37. Moravskoslezské univerzity hledají úspory energií, VŠB zkrátí semestr  Pro-energy.cz - Články

38. Dnes se v našem univerzitním centru UniPoint v… Facebook - Příspěvky

39. Moderní výzvy lidstva s Pavlem Rychetským  Slu.cz - Články
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40. ��� Začal první semestr Team Academy, tak si…  Facebook - Příspěvky

41. Beseda s ředitelem Fyzikálního ústavu Slezské…  Facebook - Příspěvky

42. Univerzity musí kvůli drahé energii šetřit. VŠB dokonce zkrátí semestr!  Patriotmagazin.cz - Články

43. Běžci vyběhali 153 tisíc na záchranu ohrožených…  Facebook - Příspěvky

44. ♻♻ ️️  Na Fakultě  veřejných politik  třídímeplast,… Facebook - Příspěvky

45. Něco se chystá!�Na akci je nutné rezervovat si…  Facebook - Příspěvky

46. ��� Tento týden jsme stihli slavnostní přijetí…  Facebook - Příspěvky

47. Tak blízko nebyl Jupiter od roku 1963. Planeta bude mimořádně jasná  Novinky.cz - Věda a školy

48. Vnímání pohybů všemi smysly. ��� Na Noci vědců…  Facebook - Příspěvky

49. PŘIJĎ SE SEZNÁMIT SE SVĚTEM VĚDYZajímá tě věda?…  Facebook - Příspěvky

50. Milí studenti, na úterý 27. 9. je vyhlášeno…  Facebook - Příspěvky

51. � Budou komunální volby „referendem o vládě“?…  Facebook - Příspěvky

52. Názory a argumenty (automat)  ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat)

53. Kdo si chce v těchto volbách najít nějaké vítězství, určitě si ho najde, míní komentátorka Bastlová  Rozhlas.cz - Plus

54. Sčítejte volební výsledky s Radiožurnálem! Poslechněte si sobotní volební studio  Rozhlas.cz - Radiožurnál

55. Čeští vědci zkoumají možnosti těžby energie ze superhmotných černých děr  Stoplusjednicka.cz - Články

56. V senátním obvodu Kroměříž se ve druhém kole utkají Pluhařová a Zwyrtek Hamplová  ČT24 web - Domácí

57. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.09.2022 (18:00:08) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Doufáme, že jste si prodloužené léto užili � a načerpali sílu na nový semestr. �Už zítra se na vás těšíme na fakultě a přejeme, abyste si z tohoto semestru odnesli co nejvíce vědomostí � a
skvělých zážitků! ✨

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Doufáme, že jste si prodloužené léto užili � a… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.09.2022 (19:00:36) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Multimediální techniky v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jako třešničku na dortu jsme si nechali hraný dokumentární film s názvem Konstruktér, od autora Miroslava Medala �"Žárovka je sama o sobě jednoduché zařízení. Ve skleněné baňce se
rozžhaví wolframové vlákno na tak vysokou teplotu, že začne zářit viditelným světlem. Konstrukčně je však žárovka nečekaně náročná. Všichni známe slavné jméno Edison. Málokdo ale ví, že k
výrobě žárovek a světelných zdrojů nemalým dílem přispěl také Ing. Miroslav Medal. Československý konstruktér a vynálezce automatických strojů pro výrobu světelných zdrojů v Tesle
Holešovice. Jeho vynálezy byly patentovány ve druhé polovině minulého století u nás, ale i daleko za hranicemi tehdejšího Československa. Více než celé čtvrtstoletí, nebyl jeden z jeho strojů ve
své kvalitě a rychlosti překonán na celém světě."Jeho premiéra se koná 19.9. od 20:50 v kinosále Hauerova 4, je součástí akce Večer filmových dokumentů a Bezručova OpavaVíce informací o
akci můžete najít na fb události zde: https://fb.me/e/2La4VZUIk@slezska_univerzitaSledujte nás na fb: https://www.facebook.com/multimedialnitechnikySledujte nás na ig:
https://www.instagram.com/multimedialnitechnikyOdebírejte kanál yt: https://www.youtube.com/c/Multimedialnitechnikyvopave#mmt #multimedialnitechniky #multimedia # slu #slezskauniverzita
#premierafilmu #premiera #premiere #filmovaskola #film #dokument #dokumentarnifilm #vysokaskola #bezrucovaopava #opava

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

1. Doufáme, že jste si prodloužené léto užili � a…   
seznam | nahoru

2. Jako třešničku na dortu jsme si nechali hraný…  
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (10:03:05) Internet Vedení univerzity Patriotmagazin.cz - Články ČTK

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Kvůli prudkému nárůstu cen energií výrazně zdraží i ubytování na vysokoškolských kolejích univerzit v Moravskoslezském kraji.

Zájem o tento typ ubytování je mezi vysokoškoláky přesto velký a kapacita kolejí všech tří veřejných vysokých škol v regionu je prakticky zaplněna. Zjistila ČTK.

V pěti budovách kolejí porubského kampusu VŠB - Technické univerzity Ostrava je ubytováno 2624 studentů. "Naše koleje jsou již zaplněné. Kapacita se (meziročně) nezměnila. Jedinou změnou
je, že kvůli velkému zájmu o koleje nemůžeme vyhovět všem požadavkům na samostatné ubytování," uvedla mluvčí univerzity Petra Halíková. Studenti za bydlení na kolejích zaplatí od 3150 do
zhruba 4500 korun za měsíc. Nejlevněji je vyjde dvoulůžkový pokoj v samoobslužné budově.

"Ceny se liší podle vybavenosti, služeb a hlavně podle obsazenosti pokoje. Zachovali jsme jednu budovu bez služeb, kde jsme ubytování nezvýšili. Mezi studenty je samozřejmě zájem o vyšší
komfort tak, aby mohli bydlet sami," uvedla Halíková. Podle ní se cena kolejného kvůli aktuální situaci zvýšila zhruba o 30 procent. "Ke zdražení kolejného dochází z důvodu navýšení cen vstupů.
Například jen elektrická energie zdražila o více jak 300 procent, stejně tak zbylé energie. Rovněž se zvýšily mzdy a ostatní vstupy," vysvětlila mluvčí.

Také Ostravská univerzita má koleje zaplněné. "Kapacita kolejí je při plném obsazení 529 míst. Meziročně se nezměnila a koleje jsou zcela zaplněny," řekla mluvčí univerzity Lucie Fremrová.
"Ceny kolejného byly navýšeny o 15 až 20 procent z důvodu růstu vstupních nákladů, především cen energií. Studenti mají o ubytování na kolejích i přesto stále zájem, a to i o dražší pokoje,"
podotkla mluvčí. Největší poptávka je podle ní o jednolůžkové a dvoulůžkové pokoje. Za bydlení na kolejích Ostravské univerzity studenti měsíčně zaplatí od 3000 do 4000 korun.

Téměř zaplněné jsou i koleje určené pro studenty Slezské univerzity v Opavě, přesto jednotlivci ještě v případě potřeby volná místa najdou. Univerzita působí v Opavě a Karviné. V Opavě má pro
studenty 342 lůžek. "Studenti preferují ubytování v centru Opavy, kolej Hradecká, s kapacitou 92 lůžek. Tato kolej je plně obsazená. Vzhledem k tomu, že na koleji Vávrovická jsou stále ubytovaní
někteří ukrajinští uprchlíci – matky s malými dětmi, které nemají kam jít, funguje pro potřeby studentů jen jedno vyčleněné patro," uvedla mluvčí univerzity Karin  Martínková a doplnila, že
univerzita za tuto obsazenou kapacitu zajistila studentům náhradní lůžka.

"Celkové kapacity jsou tak nyní, se začátkem akademického roku, obsazeny z 99 procent. Jednotlivce ještě v případě potřeby ubytovat dokážeme. Obchodně-podnikatelská fakulta v Karviné
disponuje kapacitou 422 lůžek. Kolej Na Vyhlídce je téměř naplněná, ale případného opozdilce také ještě dokážeme ubytovat," uvedla mluvčí.

Také Slezská univerzita musela reagovat na současnou situaci a platbu kolejného navýšit. "Bohužel jsme museli ke zdražení, především vzhledem k dramatickému růstu energií, pro tento
akademický rok přistoupit. Vždyť i po ohlášeném zastropování cen energií počítáme s téměř šestinásobným nárůstem plateb za plyn, kterým jsou koleje vytápěny. Nejžádanější kolej v Opavě je
dražší o 990 korun z původních 3000 korun, v Karviné zvyšovali cenu kolejného o 500 korun naposledy k 1. březnu a zatím doufají, že stávající cenu udrží do konce roku," doplnila mluvčí.

Studenti tak aktuálně za oblíbenou kolej Hradecká zaplatí v dvoulůžkovém pokoji 3990 korun měsíčně, na koleji vzdálenější od centra Opavy dají za ubytování v třílůžkovém pokoji 3480 korun
měsíčně a studenti karvinské fakulty zaplatí za měsíc ubytování ve dvoulůžkovém pokoji koleje Na Vyhlídce 3300 korun. "Zájem o ubytování na kolejích ve srovnání s minulými lety mírně narůstá,
což ale může být dáno zvyšujícím se zájmem studentů o studium na Slezské univerzitě," doplnila Martínková.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  karin (1x), martínková (1x)

DUPLICITNÍ S: Ceny za ubytování na kolejích rostou. Kolik vysokoškoláci letos zaplatí? ( Patriotmagazin.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ceny za ubytování na kolejích rostou. Kolik
vysokoškoláci letos zaplatí? (Patriotmagazin.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (11:21:25) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Je tady začátek semestru a spolu s ním pro vás máme malý dárek � Od dnešního dne mohou studenti čepovat filtrovanou vodu prostřednictvím aplikace Filtermac do vlastní láhve ZDARMA �
� Návod a vše potřebné najdete zde � www.slu.cz/slu/cz/aktuality/1/1665 Automat v naší budově najdete na chodbě mezi aulami ➡️  navigace na fotografii v komentáři.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (11:44:06) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Vítáme všechny studenty i zaměstnance v novém akademickém roce!A máme radostnou zprávu pro všechny! Celá Slezská  univerzita  pije ode dneška z Filtermacu ZDARMA. Dopřejte si
zdravou mikrofiltrovanou vodu do vlastní láhve a šetřete zbytečné PETky. Stačí si v aplikaci Filtermac zvolit sponzorovaný tarif SU. Více informací naleznete v nové aktualitě:
https://www.slu.cz/slu/cz/aktuality/1/1665

3. Ceny za ubytování na kolejích rostou. Kolik vysokoškoláci letos zaplatí?   
seznam | nahoru

4. Je tady začátek semestru a spolu s ním pro vás…   
seznam | nahoru

5. Vítáme všechny studenty i zaměstnance v novém…   
seznam | nahoru
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http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.cz%2Fposts%2F509685521165862


SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (1x), slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (11:47:09) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Prázdniny jsou za námi a začíná opět nový akademický rok! Všem vám přejeme příjemný start zimního semestru. Zároveň vítáme také studenty prvních ročníků a posíláme spoustu pozitivní
energie do vašeho začátku. Hodně štěstí! ��

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (13:23:05) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Nový akademický rok 2022/2023 je tady! Přejeme vám hodně štěstí!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (14:00:22) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� Máme pro vás SUper zprávu do nového semestru! �� Od nového akademického roku mohou naši studenti čerpat vodu ZDARMA. ��� Co je to Filtermac? Jde o alternativu k balené
vodě, která se snaží snižovat množství plastů.� � Jak to funguje?Výdejník upravuje kohoutkovou vodu v okamžiku, kdy si ji člověk stáčí do lahve. � Zbavuje ji pachů, chlóru a mikronečistot.�
Zabudované UV světlo navíc eliminuje bakterie. Uživatelé si mohou natočit perlivou i neperlivou, voda je vždy chlazená. � Do své lahve si ji točí s pomocí QR kódu v mobilní aplikaci
Filtermac.�� Výhody pití z Filtermacu: ✅ Mikrofiltrovaná zdravá voda ZDARMA.✅ Perlivá/neperlivá a vždy chlazená voda.✅ Šetříte přírodu – nekupujete PET lahve✅ Z vody odstraňuje chlor,
pachy, bakterie a nečistoty.✅ Voda v něm nestojí – je napojený na vodovodní řad.✅ Automatické pravidelné proplachování. ✅ Splňuje kritéria Státního zdravotního ústavu.✅ 100% péče –
pravidelně se provádí servis.✅ Díky aplikaci máte přehled o svém pitném režimu i ušetřených PETkách.�� Automat naleznete v budově fakulty (mezi recepcí a učebnou A111).�� Více o
Filtermacu se dozvíte na www.filtermac.com

SEKCE: Instituce a organizace POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: � Máme pro vás SUper zprávu do nového semestru! … ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (14:49:16) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Přijďte příští pátek na kvíz! Ať žije NOC VĚDCŮ! https://www.nocvedcu.cz/udalost/5560-vsemi-smysly����

SEKCE: Instituce a organizace

6. Prázdniny jsou za námi a začíná opět nový…   
seznam | nahoru

7. Nový akademický rok 2022/2023 je tady! Přejeme…   
seznam | nahoru

8. � Máme pro vás SUper zprávu do nového semestru! …   
seznam | nahoru

9. Přijďte příští pátek na kvíz! Ať žije NOC VĚDCŮ!…   
seznam | nahoru

4/25

https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjE5ODQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjE5ODQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjE5ODQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48761984
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48761984
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslufpf%2Fposts%2F547537543880699
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjczMDUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjczMDUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjczMDUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48767305
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48767305
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslufpf%2Fposts%2F547593010541819
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjU2MTAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjU2MTAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjU2MTAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48765610
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48765610
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.opf%2Fposts%2F469045485237970
https://www.maximusweb.cz/public/original/48765607
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjkxNDUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjkxNDUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NjkxNDUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48769145
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48769145
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fuhv.cz%2Fposts%2F498724452261481


KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (18:03:43) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Zveme studenty prvního ročníku bakalářské prezenční formy studia na imatrikulace �.� Imatrikulace proběhnou22. září 2022 v 10:00 hodin ve Velkém sále. ❕ Generálka začíná už v 9:00 hodin.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Zveme studenty prvního ročníku bakalářské… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

19.09.2022 (18:41:12) Internet Slezská univerzita v Opavě Stavebniserver.com - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Ostrava (ČTK) - Moravskoslezský kraj smění se státem majetek za více než 200 milionů korun. Kraj převede do vlastnictví hasičů Integrované výjezdové centrum v Třinci na Frýdecko-Místecku a
od státu naopak získá nemovitosti, o které projevily zájem obce, města a další organizace. Rozhodli o tom na svém dnešním jednání krajští zastupitelé.

"Jde o nemovitosti v katastrech těchto obcí, které by obce a města využily ve veřejném zájmu pro svůj rozvoj, ale nemají zákonný nárok na jejich bezúplatný převod. Musely by je buď koupit v
přímém prodeji, anebo by se musely účastnit veřejné elektronické aukce. A tam už hrozí nebezpečí spekulativní koupě," uvedl hejtman Ivo Vondrák (ANO).

Dodal, že směněny budou také nemovitosti, o které mají zájem různé spolky zabývající se veřejně prospěšnou činností, například Slezská Diakonie, Armáda spásy či Slezská  univerzita . Ve
chvíli, kdy kraj získá majetek do svého vlastnictví, bezúplatně tyto nemovitosti převede jednotlivým žadatelům. "Za podmínky, že budou nadále využity k veřejně prospěšným účelům," uvedl
náměstek hejtmana Jaroslava Kania (ANO).

Připomněl, že před směnou kraj vyzval města a obce, aby mu sdělily, jako nemovitosti a pozemky by potřebovaly získat od státu do svého majetku. Požadavky přišly od velkých měst i menších
obcí. Nakonec tak výměnou za výjezdové centrum kraj získá 126 nemovitostí v hodnotě zhruba 207 milionů korun, které následně převede podle jednotlivých požadavků. Šlo by o majetek v ceně
od 10.000 korun až po desítky milionů korun. Například Ostrava-Radvanice potřebuje podle náměstka pozemky pro cyklostezku za zhruba 20 milionů korun, které má nyní v majetku Úřad pro
zastupování státu ve věcech majetkových. "Je potřeba říci, že tyto majetky, pokud už je má Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, tak jsou pro stát zbytné," podotkl Kania.
Předpokládá, že poté, kdy požadované majetky získá kraj, mohli by zastupitelé v prosinci či následně v březnu rozhodnout o jejich dalším převodu žadatelům. "Tímto způsobem dosti výrazně
pomáháme k vyrovnávání majetkových vztahů mezi státem, obcemi a městy," řekl Kania. Podle něj se kraj případy, kdy takto pomůže obcím či městům k nějakému majetku, dále sám snaží využít
ve svůj prospěch. "Tam, kde kraj má nějaké své záměry a jsou to pozemky či nemovitosti těch obcí, tak tam rovněž nastává směna. Tam, kde to není možné, to jde právě formou daru," vysvětlil
Kania.

Připomněl, že jde o druhou trojstrannou směnu majetku tak velkého rozsahu. "Podobným způsobem převedl Moravskoslezský kraj v roce 2020 Integrované výjezdové centrum v Českém Těšíně
na Karvinsku krajským hasičům. Směnou získal od státu nemovitosti důležité pro všechny občany – školy, dětská centra a další budovy určené pro občanskou vybavenost. Hasiči pak
nejmodernější budovu, která jim usnadní jejich náročnou práci, díky směně se jim snížila i administrativní zátěž," doplnil Kania.

Podobně by kraj v budoucnu chtěl směnit se státem za jiný majetek také Integrované výjezdové centrum Ostrava-Jih, jeho hodnota se odhaduje na zhruba půl miliardy korun.

SEKCE: Stavebnictví

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (08:32:39) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

��SRDCAŘI PŘINÁŠÍ NOVOU INSPIRACI DĚNÍ VE MĚSTĚ, PŘEDSTAVUJEME KATARZYNU GATTNAR Umělkyně, básnířka, éterická bytost, čerstvá absolventka karvinské Obchodně
podnikatelské  fakulty Slezské univerzity v Opavě a hlavně pořadatelka kulturních akcí, ředitelka neziskové organizace Karviná 2000 Katarzyna Gattnar vám prozradí v rozhovoru víc o vztahu
ke svému městu. Rozhovor najdete na webu Karviná všemi deseti na https://karvinavsemideseti.cz/katarzyna-gattnar-kultura-ma-potencial-karvinou-rozvijet/. Karviná všemi deseti

SEKCE: Sociální sítě

10. Zveme studenty prvního ročníku bakalářské…   
seznam | nahoru

11. Moravskoslezský kraj smění se státem majetek za více než 200 milionů
korun  seznam | nahoru

12. ��SRDCAŘI PŘINÁŠÍ NOVOU INSPIRACI DĚNÍ VE MĚSTĚ,…   
seznam | nahoru

5/25

https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzA1MTgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzA1MTgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzA1MTgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48770518
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48770518
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.opf%2Fposts%2F469204968555355
https://www.maximusweb.cz/public/original/48770517
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzEwNTgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzEwNTgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NzEwNTgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48771058
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48771058
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.stavebniserver.com%2Fzpravodajstvi%2Fmoravskoslezsky-kraj-smeni-se-statem-majetek-za-vice-nez-200-milionu-korun
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODEyMjgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODEyMjgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODEyMjgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48781228
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48781228
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fkarvina.oficialni.stranka.mesta%2Fposts%2F5777034022341805


KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x)

DUPLICITNÍ S: ��SRDCAŘI PŘINÁŠÍ NOVOU INSPIRACI DĚNÍ VE MĚSTĚ,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (09:55:35) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Už dnes v 11:30 proběhne v aule fakulty přednáška Ladislav Heryán – Proč číst Bibli ještě ve 21. století, na kterou vás srdečně zveme � Bude možno ji sledovat také jako online stream na
našem facebooku nebo na YouTube kanálu přednáškového cyklu Moderní výzvy lidstva ➡️  https://1url.cz/ArpfZ

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (15:12:10) Internet Slezská univerzita v Opavě Polar.cz - Karvinsko Monika Danková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Společnost OKD zorganizovala v Karviné opět po roce Hornické slavnosti jako poděkování všem svým zaměstnancům a obcím, ve kterých působí. Návštěvníci se dočkali vystoupení několika
zpěváků a kapel a připraveno bylo i Nadační městečko OKD.

Tradiční hornické slavnosti začaly v Karviné  před Slezskou  univerzitou . Právě tady, u sochy horníka si představitelé OKD, vedení města, krojovaní horníci a veřejnost vzpomněli na ty, kteří v
podzemí při výkonu povolání zahynuli.

Slavnosti začaly v parku úderem druhé hodiny odpoledne. Program otevřela známá slovenská zpěvačka Jana Kirscher, písněmi potěšila přítomné Barbora Poláková, kapela Doga a večer i Ewa
Farna.

O cirkusové workshopy byl velký zájem, děti se rády naučily něco nového.

Na hornických slavnostech nechybělo ani dobré jídlo a pití, lidé se bavili až do pozdních večerních hodin.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezskou (1x), univerzitou (1x)

DUPLICITNÍ S: V Karviné se konaly tradiční Hornické slavnosti. Lidé se bavili v parku Boženy Němcové ( Polar.cz - Moravskoslezský kraj, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (17:00:06) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky ČSSD Jihlava

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Lídrem společné kandidátky je Martin Hyský. �Narodil se v Jihlavě, kde také žije. Vystudoval Střední zdravotnickou školu Jihlava – obor zdravotnická sestra. Dále absolvoval Slezskou
univerzitu  v Opavě  a Vysokou školu ekonomickou v Praze.Úspěšně kandidoval do zastupitelstva města Jihlavy (2002), kde mezi lety 2006-2008 vykonával funkci náměstka primátora a od roku
2010 je městským radním.V roce 2008 úspěšně vstoupil do krajské politiky. Od téhož roku je krajským radním.V komunálních volbách 2018 uspěl a stal se jihlavským zastupitelem. ČSSD však
skončila v opozici.Uspěl i v krajských volbách v roce 2020 a stal se opět krajským zastupitelem.Stal se uvolněným členem zastupitelstva kraje a předsedou Výboru pro rozvoj strategických
projektů, životní prostředí a MA21. Na starosti má plnění úkolů v oblastech dopravy, na úseku odpadového hospodářství a uplatňování principu udržitelného rozvoje a MA21.Stranická historie: Od
roku 2000 je členem ČSSD. Od roku 2021 je i krajským předsedou ČSSD Kraje Vysočina.

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitu (1x), opavě (1x)

13. Už dnes v 11:30 proběhne v aule fakulty přednáška…   
seznam | nahoru

14. V Karviné se konaly Hornické slavnosti. Nechyběl pietní akt, Nadační
městečko i hudební program  seznam | nahoru

15. Lídrem společné kandidátky je Martin Hyský.…   
seznam | nahoru

6/25

https://www.maximusweb.cz/public/original/48781226
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODE3NDksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODE3NDksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3ODE3NDksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48781749
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (17:16:19) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

14. ročník Business Gate Academy ti přináší poslední zadání �.�� Společně s team leaderem Petrem budeš hledat příležitosti pro prezentaci Raynetu na Slovensku. �� V druhé části budete
plánovat event, který by mohl zadavatel realizovat. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: 14. ročník Business Gate Academy ti přináší… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (17:44:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Feedit.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Josef Sudek patří mezi nejvýznamnější české fotografy 20. století. Jeho mimořádný talent se probudil v době, kdy jako válečný invalida bydlel v karlínské Invalidovně. Jeho jméno nově nese park
před touto krásnou barokní budovou. Jmenuje se Sudkovy sady. Iniciátorem pojmenování byl historik fotografie a zastupitel Prahy 8 Petr Vilgus. Cesta od nápadu k jeho uskutečnění trvala
dlouhých 16 let.

Vilgus k tomu říká: „Kdo mě zná, ten ví, že jsem vystudoval dějiny fotografie, učil jsem fotografii na Slezské univerzitě  v Opavě  a zasazoval jsem se o oživení karlínské Invalidovny. Od roku
2006 jsem se snažil přesvědčit magistrát, aby Park před Invalidovnou nazval Sudkovy sady. To se nyní díky místopisné komisi a radě hl. m. Prahy po 16 letech povedlo.“

Sudek – mimořádný český fotograf – byl jako mladík povolán do první světové války, kde přišel o ruku. Jako válečný vysloužilec roky žil na Invalidovně. Zde prošel rekvalifikací na fotografa a začal
vznikat jeho první umělecký soubor, který reagoval na světelnou poetičnost tohoto místa. Už na konci 20. let začal pracovat pro prestižní časopis Družstevní práce, spolupracoval s nejlepším
obrazovým časopisem své doby Pestrým týdnem a rozvíjel jak komerční, tak tvůrčí větev své tvorby. Spolu s Františkem Drtikolem, Jaroslavem Rösslerem a Jaromírem Funkem patří k
nejvýznamnějším českým fotografům období mezi světovými válkami. Je jedním z výjimečných avantgardních fotografů v Evropě. Do dnešní Prahy 8 se později vracel mj. s projektem Praha
panoramatická.

Zastupitel Petr Vilgus usiluje o obnovu Invalidovny, která patří Národnímu památkovému ústavu. „Před 16 lety byla Invalidovna prakticky prázdná a zchátralá. V září 2009 se mi poprvé podařilo
domluvit zpřístupnění budovy v rámci dnů evropského dědictví. Zájem byl neuvěřitelný – fronta návštěvníků vedla stovky metrů daleko. Po naštěstí neúspěšném pokusu o prodej nejvyšší nabídce
se nám společně s ministerstvem kultury povedlo prosadit převod budovy na NPÚ, který tu chystá rekonstrukci. Moc si přeji, aby výsledkem byla taková nádhera jako vznikla v jiné obdobné
barokní památce – východočeském Kuksu,“ říká Petr Vilgus.

Tisková zpráva historika fotografie a zastupitele Prahy 8 Petra Vilguse

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

20.09.2022 (23:12:06) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Spark-rockmagazine.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Nedávno jsme na webu Sparku zvali na Tvrdá hudba očima akademiků - Na Masarykově univerzitě začíná metalová konference pořádanou badateli z Czech Metal Studies působícími na Ústavu
religionistky Masarykovy univerzity v Brně. Pozadu nezůstávají ani „na severu“ a dnes tak můžeme upozornit na konferenci, kterou organizuje pro změnu Ústav bohemistiky a knihovnictví
Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě  ve spolupráci s Univerzitou Adama Mickiewizce v Poznani. Konference nazvaná Underground a druhá kultura ve střední
Evropě se uskuteční ve čtvrtek, 22. září. Její zaměření je široké, ovšem cílené na téma undergroundu, ať už toho hudebního či literárního. Více informací naleznete zde .

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Slezská univerzita v Opavě pořádá konferenci o undergroundu ( Spark-rockmagazine.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

16. 14. ročník Business Gate Academy ti přináší…   
seznam | nahoru

17. Vilgus: park před Invalidovnou se nově jmenuje po fotografu Sudkovi   
seznam | nahoru

18. Slezská univerzita v Opavě pořádá konferenci o undergroundu   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (00:45:01) Internet Slezská univerzita v Opavě HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium Marek Miler

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Česká ekonomika prochází útlumem kvůli nárůstu úrokových sazeb a skokovému zdražení energií. Lidé šetří prakticky na všem. A dokazují to i oficiální statistiky: například maloobchodní tržby se v
červenci meziročně propadly o 7,2 procenta, klesá také průmyslová výroba a ochladla například i poptávka po hypotékách. Na horší časy se připravují i spotřebitelé a firmy v celé Evropě.

Jan Juchelka, generální ředitel Komerční banky, třetího největšího bankovního domu v zemi, i přesto zůstává optimistou. Když bude Česko chytře využívat peníze z evropských fondů na vývoje
technologií, má podle Juchelky „šanci odejít z kategorie zemí, které soutěží v oblasti levné pracovní síly, a připojit se k ekonomikám, které se prezentují vyšší přidanou hodnotou“.

„Je to možná dlouhodobější pohled, ale myslím, že zrovna tyto dny, tyto měsíce určí, jak bude vypadat Česká republika v příštích desetiletích. Tato krize nás provede určitou katarzí, tlakem, ve
kterém budou vznikat velmi pozitivní věci,“ říká v rozhovoru pro HN.

Juchelka také tvrdí, že banka zatím nezaznamenává problém se splácením úvěrů. Úvěráři jsou ale v kontaktu s klienty, aby zjistili, kdo z nich by se kvůli růstu cen mohl dostat do problémů.
„Preventivně působíme na některé klienty a už dnes jim pomáháme situaci zvládnout,“ dodává. 

HN: Jak se díváte na budoucí vývoj České ekonomiky? Počítáte s tím, že by se tisíce firem mohly dostat do problémů kvůli vysokým nákladům a
že by zde mohlo nastat delší období hospodářského útlumu? 

Naši makroekonomové predikují, že Česko pravděpodobně projde ve třetím a čtvrtém kvartále lehkou recesí. Rok 2022 by měl celkově skončit růstem 2,5 procenta, hlavně díky silné první polovině
roku. Ve scénáři, se kterým pracujeme, nedochází k dlouhodobému výpadku plynu a elektřiny pro průmysl a domácnosti. Otázkou zůstává, jak se budou vyvíjet ceny těchto základních komodit.
Nejpravděpodobnější scénář pro 2023 je mírný hospodářský růst, přibližně 1,5 procenta, postupné snižování inflace a narovnávání problémů v dodavatelských řetězcích. Česká republika tedy
snad nebude postižena zásadním způsobem. Platí však, že míra nejistoty zůstává vysoká.

HN: Není předpoklad, že příští rok ekonomika poroste, příliš optimistický? Většina firem v nedávné anketě HN si myslí, že nás i příští rok čeká
pokles.

Jako vždy v krizi věřím ve schopnosti českých firem. Ačkoliv jsem přesvědčen, že tato krize bude bolet, dá také šanci českým podnikatelům a firmám, aby redefinovaly svůj byznysmodel, aby našly
nové příležitosti, například v oblasti inovací, nebo nové trhy pro své výrobky a služby. V průběhu své kariéry jsem viděl mnoho krizových okamžiků, ve kterých tuzemští podnikatelé a firmy dokázali
často reagovat rychleji než firmy v jiných zemích. Mám velkou víru v to, že se umíme rychle přizpůsobit novým podmínkám. A současně věřím tomu, že když budeme chytře využívat kapitál z
evropských fondů do výzkumu a vývoje technologií, máme šanci odejít z kategorie zemí, které soutěží v oblasti levné pracovní síly, a připojit se k ekonomikám, které se prezentují vyšší přidanou
hodnotou. Je to možná dlouhodobější pohled, ale myslím, že zrovna tyto dny, tyto měsíce určí, jak bude vypadat Česká republika v příštích desetiletích. Tato krize nás provede určitou katarzí,
tlakem, ve kterém budou vznikat velmi pozitivní věci. O tom jsem přesvědčený. 

HN: Komerční banka si, podobně jako jiné bankovní domy, vyčlenila část peněz na takzvané opravné položky. Vyplývá to z nových mezinárodních
účetních standardů, kdy je třeba tyto peníze odkládat stranou, když se zhoršuje makroekonomické prostředí. Něco z toho už ale banky
rozpouštěly zpět do zisku, i když velká část peněz tam ještě zůstává. Bude to konkrétně Komerční bance na nadcházející období stačit, nebo
může dojít ještě k navýšení opravných položek? 

Dá se předpokládat – a bude to záviset hlavně na tom, jak se budou vyvíjet hlavní makroekonomické ukazatele –, že bankám v následujících letech porostou náklady na riziko. Zatím držíme tvorbu
nových opravných položek a rezerv nízko, protože nemáme žádný důkaz, že by se situace už rapidně zhoršovala. Komerční banka je prudentní v oblasti risk managementu. Pravda je, že
současná situace míru nejistoty zvyšuje.

 HN: Takže počítáte, že opravné položky navýšíte?

Ohledně takového prohlášení musíte počkat na nejbližší oznámení kvartálních výsledků, které přijde na počátku listopadu. Jsme veřejně obchodovaná firma a já nemohu takto individuálně
vypouštět predikce do éteru. Aktuálně se ale nacházíme v situaci, kdy se efekt „černé labutě“ může odehrát, ačkoliv to nechci přivolávat. Všichni si dovedeme představit, co všechno se teoreticky
může stát třeba v souvislosti s válkou na Ukrajině.

 HN: Myslíte hlavně úplné a definitivní odříznutí od ruského plynu a ropy?

V těch vojensko-takticko-strategických úvahách můžeme jít ještě dál, ale já nejsem expert na vedení války, takže tady nechci vytvářet nějaké černé scénáře. 

HN: Překvapuje vás, že ještě do poloviny roku stále klesal podíl nevýkonných úvěrů? Jak si to vysvětlujete? 

Jak domácnosti, tak firmy v průběhu covidových let nemohly utrácet, neinvestovaly. Důvodem byla s pandemií související omezení. Na počátku letošního roku došlo k silnému oživení ekonomické
aktivity obyvatel, domácností i firem. Do určité míry se daly do pořádku i dodavatelsko-odběratelské řetězce, což třeba pro vývozní firmy byla skvělá zpráva. Ruku v ruce s tím se v covidovém
období nenabíralo mnoho nových úvěrů. Vidíme dodnes, že podnikatelé a firmy spíše odkládají investiční rozhodnutí, spíš si berou úvěry na provoz svých firem. Se splácením stávajících závazků v
prvním pololetí tedy větší problém u klientů KB nebyl. Je mi jasné, že takový popis reality je vlastně trochu v rozporu s informacemi, které se na nás valí z veřejného prostoru, informacemi o
nastupující ekonomické a energetické bídě. Realita, tak jak ji vidíme v našich datech, jak ji vidíme v chování našich klientů, je prostě doposud jiná. Spotřeba a ekonomická aktivita se do určité míry
vrátily na úroveň před covidovou pandemií. 

Jan Juchelka (51)

Vystudoval Slezskou  univerzitu  v Opavě . Po studiích nastoupil v roce 1995 jako úředník do Fondu národního majetku (FNM). Tam se postupně vypracoval do vedení a byl mimo jiné hlavním
vyjednávačem velkých bankovních privatizací.

V roce 2002 se coby favorit ministra financí Bohuslava Sobotky stal předsedou FNM, kde byl až do jeho zrušení v roce 2005.

V roce 1999 se stal členem dozorčí rady KB a v této pozici setrval až do roku 2006, kdy nastoupil do top managementu banky.

V roce 2012 odešel do centrály francouzské Société Générale, působil v oblasti korporátního a investičního bankovnictví se zodpovědností za střední a východní Evropu, Střední východ a Afriku.

Po návratu do Prahy se v létě 2017 stal předsedou představenstva a generálním ředitelem Komerční banky.

HN:  Jak se tedy podle vás bude poměr špatných úvěrů vyvíjet na začátku příštího roku?

To číslo, po kterém asi prahnete, řekneme na prezentaci čtvrtletních výsledků. Budeme mít za sebou další tři měsíce, tudíž i upřesněný odhad do konce roku. Možná se podíváme i do jednoho
nebo dvou čtvrtletí příštího roku. Naši bankéři jsou v kontaktu s klienty, věnují se preventivní práci a v dialogu s klienty zjišťují, kteří by se mohli dostat do těžkostí se splácením úvěru kvůli nárůstu
cen energií a ostatních položek souvisejících s bydlením. Jde o tisícovky telefonátů, e-mailů, vzájemně se informujeme. Preventivně působíme na některé klienty a už dnes jim pomáháme situaci
zvládnout. Takže není to tak, že čekáme, co se stane. Spíš proaktivně jednáme, aby k těm negativním situacím nedocházelo anebo se zmírnily jejich dopady.

HN: Jak šlape tuzemská ekonomika aktuálně? 

Soudě podle výhledových ukazatelů zatím šlape česká ekonomika jako celek v současné době relativně slušně. Samozřejmě prožívá stres z budoucího vývoje cen energií. Průmyslová výroba v
některých odvětvích klesá. Vidíme, že kvůli problémům s dostupností  stavebního materiálu se výkonnost stavebního průmyslu dostává na jakýsi horizont. A současně vidíme, že záměr ČNB
přísnější regulací pokropit studenou vodou hypoteční trh vyšel – v kombinaci s vyššími sazbami – a snížila se tak i poptávka po nákupu nového bydlení. Tyto faktory nejsou úplně pozitivní. A
relativně málo souvisejí s inflací.

19. České hospodářství asi nebude energokrizí příliš postiženo, příští rok
poroste, říká šéf Komerční banky Juchelka  seznam | nahoru
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 HN: Vidíte větší riziko nesplácení u fyzických osob a jejich spotřebních úvěrů?

Zatím spíše ne. Retailoví klienti Komerční banky mají relativně hodně našetřeno, což bylo vidět v masivním nárůstu depozit v letech 2020 a 2021. Takže přirozeně své peníze buď utrácejí, nebo
investují.

HN: Jak vy sami řešíte těžkou situaci na energetickém trhu, a tedy růst nákladů za energie? Kde se dá v bance spořit nebo optimalizovat
spotřebu? 

My jako firma používáme například úsporné osvětlení. Sedíme tady v kampusu ve Stodůlkách v budově s příslušnými certifikáty o energetické úspornosti. Pracuje tady většina zaměstnanců
centrály. Zavádíme další úsporná opatření v oblasti odběru plynu, snažíme se jako každý na tu nastalou situaci reagovat. Naše malá výhoda je možná v tom, že jsme začali mnohem dřív, než
vypukla válka na Ukrajině. Ne proto, že bychom ji předvídali, ale proto, že jsme si dali sami v této oblasti konkrétní cíle. Nejlevnější energie je ta, která se nespotřebuje.

HN: Na českém bankovním trhu dochází ke slučování. Jste i vy připraveni tu ještě něco koupit?

Naše pozice je konzistentní a mluvíme o ní pořád stejně: máme strategický plán KB 2025, postavený na tom, že chceme obsluhovat dva miliony aktivních klientů (k 30. 6. 2022 obsluhovala
Skupina Komerční banky 2 256 000 klientů. Samotná Komerční banka měla 1 650 000 klientů, meziročně o 29 000 více). K tomu se chceme dostat kombinací organického růstu a případnou
akvizicí. Aktivně analyzujeme, co se na trhu děje, a vyhodnocujeme jednotlivé příležitosti. V současné době jsme ale v žádné z těchto analýz nedospěli do fáze, abychom měli povinnost informovat
trhy.

 HN: Sberbank, která je v likvidaci, vás nezaujala?

Sberbank je specifický příklad. Tady si přihřeji polívčičku v tom, že jsme naprosto brilantně zprocesovali peníze z garančního fondu do rukou klientů Sberbank. Komerční banka měla na sobě
ohromnou zodpovědnost v době, kdy bylo těsně po vypuknutí války na Ukrajině, kdy veřejným prostorem běhaly fake news, které zpochybňovaly stabilitu českého bankovního systému. A v takové
vzrušené době Komerčka procesovala výplatu desítek tisíc klientů. Kdyby nastaly zádrhele, tak všechny ty fake news a domněnky by mohly získat nezaslouženou pozornost. Ale zpátky ke
Sberbank: proces byl postaven relativně agresivně, bylo velmi málo času a data, která byla k dispozici, byla příliš omezená na to, abychom mohli udělat zodpovědné obchodní rozhodnutí. Teď běží
druhé kolo, my ho monitorujeme zblízka a uvidíme, jak se zachováme. Pravda je, že v průběhu času se zhoršuje hodnota toho, co po Sberbance zbývá.

 HN: Ucházíte se o Hello bank? 

Teď bychom se vydali společně na procházku od jednoho jména k druhému. Ale bohužel musím zůstat u obecného prohlášení, že trh aktivně monitorujeme, ale u žádné příležitosti nejsme ve fázi,
abychom informovali trhy, že činíme nějakou akvizici. Znovu se vrátím k našim výsledkům za druhý kvartál: platí, že část našeho kapitálu může býti alokována případně na akvizice.

HN: Jak to vypadá s dividendou. ČNB dělá zátěžové testy, už od ní dostanete brzy svolení zadržené dividendy vyplatit?

ČNB počítá naše „stres testy“ právě v tomto období. Někdy v průběhu podzimu nám dá vědět a po vzájemném dialogu se dohodneme na tom, kolik kapitálu Komerční banka potřebuje, a tedy i
jaká by mohla být dividenda. Zatím trpělivě čekáme. 

HN: Jak vnímáte vývoj cen akcií Komerční banky? Celé léto cena klesala až k úrovním z dob pandemie. Umím si představit, že investoři jsou
trochu zklamaní.

Záleží na tom, jací investoři, někteří to mohou vnímat jako dobrou příležitost k nákupu. Volatilita je způsobena vyšší mírou nejistoty budoucího vývoje. Některá prohlášení, domněnky a spekulace
týkající se případného dalšího zdanění bank rozkolísanost na trzích přiživují. Bohužel.

HN: Odráží to podle vás nejistotu ohledně windfall tax?

Zaprvé – bankovní akcie byly v celé Evropě po dlouhou dobu pod prodejním tlakem. Zadruhé – akcie Komerční banky se obchodovala a stále obchoduje za vyšší podíl vůči hodnotě čistého jmění,
než je to u akcií západoevropských bank. Je to tedy od investorů určitý kredit vůči bance, ale i vůči prostředí, ve kterém podniká. Akcie Komerční banky jsou jedny z blue chips na pražské burze
cenných papírů a jejich cena zrcadlí taky zájem zahraničních investorů – velkých globálních penzijních fondů a asset manažerů. 

HN: Jaký je váš argument proti windfall tax? 

Případná windfall tax – všímáte si, jak krkolomně hledáme český ekvivalent k této dani? – je nesystémovým zásahem do doposud velmi stabilního a silného prostředí českého bankovního
průmyslu. Úvahy o ní přicházejí v době, kdy české banky mohou, a podle mě i mají, být na straně těch, kdo řeší problémy české ekonomiky v době krize. Peníze, které budou použity na mimořádné
zdanění, mohou chybět pro financování potřeb českých domácností a firem. Nemluvě o miliardách korun, které banky investují do inovací. Stejně jako v covidových letech jsme připraveni klientům
poskytnout podporu a asistenci při překonávání problémů, které si sami nezavinili. Například formou odkladu nebo rozložení splátek v čase. Nabídli jsme vládě posílit a podpořit investice do
infrastruktury, dostupného bydlení. Přímo nebo prostřednictvím Národní rozvojové banky. Kombinací veřejného a soukromého kapitálu lze dosáhnout řádově vyšších pozitivních efektů než
vybranou daní použitou následně na spotřebu.

S přispěním Jaroslava Maška

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitu (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (07:03:01) Internet Institut tvůrčí fotografie Kultura21.cz - Články Robert Rohál redakce redakce redakce

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Unikátní sérii, dokumentující život ve městě objektivem uměleckého fotografa Jindřicha Štreita, nabízí výstava v Galerii města Přerova na Horním náměstí. Soubor čtyř desítek velkoformátových
fotografií autor nazval Lidé Přerova. Vernisáž, kdy proběhl i křest nového kalendáře na roku 2023, byla otevřena 5. srpna a potrvá do 2. října.

Světoznámý fotograf Jindřich Štreit  zachytil svým objektivem obyčejný život Přerovanů – nejen dělníky, pekaře, sportovce nebo zahrádkáře či chovatele na tradiční burz, ale také Jaroslava
Wykrenta a další velké osobnosti. Třeba režiséra Juraje Jakubiska, hudebníka Laca Décziho či atmosféru a aktéry jazzového festivalu i loutkového divadla.

V ulicích Přerova ho mohli lidé potkávat téměř rok na nejrůznějších akcích, přičemž během této doby vzniklo neuvěřitelných pět tisíc snímků. Definitivní výběr měl zachytit obyčejné lidi stejně jako
kulturní a společenské události ve městě, a to v různých obdobích kalendářního roku - od Tříkrálové sbírky přes masopustní veselí až po jazzový festival a adventní období.

Další zajímavostí této mimořádné výstavy je i skutečnost, že zatímco léta vystavoval černobílé fotografie, tentokrát vidí návštěvníci jen barevné snímky. Velkoformátové fotografie, kterých je
rovných čtyřicet, dotvářejí stylový interiér přerovské výstavní síně.

řekl Jindřich  Štreit  v Přerovském deníku.

Výstava Lidé Přerova, která je otevřena denně mimo pondělí, je k vidění v Galerii města Přerov na Horní náměstí (budova přerovského zámku, vstup boční kovanou branou do zámeckého
příkopu).

Zdroj foto: Robert Rohál

20. Světoznámý fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Galerii města Přerov   
seznam | nahoru
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SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (3x), štreit (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (07:16:34) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Twitter.com - Příspěvky Kultura21_cz

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Světoznámý fotograf Jindřich  Štreit  vystavuje v Galerii města Přerov - https://t.co/It3rB8s2iM -Unikátní sérii, dokumentující život ve městě objektivem uměleckého fotografa Jindřicha Štreita,
nabízí výstava v Galerii města Přerova na Horním náměstí. Soubor čtyř desítek velkof…

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (08:12:54) TV Slezská univerzita v Opavě TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail

08:08
00 obkružuje ještě o něco delší 400m trať pro veřejnost nadšenci kolečkových bruslí jsem mohou přijít ve vymezených otevíracích hodinách Pomalu se pohybující je taková zásadní

podmínkách a pak
15 si to prostě lidi už dobře to fakt je nejmodernější Adél současně v České republice během několika týdnu bude v areálu ještě dobudováno zázemí tedy místo převlékání a sklady Kateřina

Karlíková televize Polar Opava Slezská
30 nemocnice v Opavě začala očkovat posilující dávky proti covid U Dvou valentní vakcínu od firmy pfizer kombinovaná vakcína Je schválená jen pro třetí a čtvrtou dávku očkování zájemci o

ní se musí registrovat
45 ostravský dopravní podnik daruje východoukrajinském městu konotop tramvaje a autobusy které by jinak byly v prodeji na výběr je ze skoro pěti desítek vozů

08:09
00 společnost OKD zorganizovala v Karviné opět po roce Hornické slavnosti jako poděkování všem svým zaměstnancům a obcím ve kterých působí Návštěvníci se dočkali vystoupení

několika zpěváků a kapel a připraveno bylo i Nadační
15 městečko OKD tradiční Hornické slavnosti začaly v Karviné  před Slezskou  univerzitou  právě tady u Sochy Horníka si představit OKD vedení města krojovaní horníci a veřejnost

vzpomněli na ty kteří v
30 podzemí Při výkonu povolání zahynuli protože oni žijí v srdci v mnoha svých rodinných příslušníků a svých blízkých a měli bychom nezapomenout společně s nimi slavnosti
45 začaly v parku úderem 2. hodiny odpoledne program otevřela známá slovenská zpěvačka Jana Kirschner písněmi potěšila přítomné Barbora Poláková kapela Doga a večer i Ewa Farna

odpoledne je to

08:10
00 čistě zábavný program a to nejen pro naše zaměstnance její rodiny ale pro širokou veřejnost a samozřejmě nemůže chybět Nadační městečko A to hlavně pro děti který má nesmírně

bohatý program městečko jsme rozdělili na tři zóny na
15 kreativní sportovní zónu a potom tady máme velkou dominantou nadačního městečka a tobě cirkusové šapitó tady si můžou děti vyzkoušet cirkusové workshopy farnostech nechybělo ani

dobré jídlo a pití Lidé se bavili
30 až do pozdních večerních hodin Monika Daňková televize POLAR Karviná regionální zprávy končí další pořady jsou ale pro vás připraveny tak zůstaňte s námi

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezskou (1x), univerzitou (1x)

DUPLICITNÍ S: REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (09:02:04) Internet Slezská univerzita v Opavě Msmt.cz (Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy) - Vzdělávání NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

1. 9. 2016 vstoupil v platnost zákon č. 137/2016 Sb., kterým se měnil zákon č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění
pozdějších předpisů, a některé další zákony, tedy novela zákona o vysokých školách, která s sebou přinášela řadu systémových změn s výrazným potenciálem dopadů na oblast vysokého
školství. Z tohoto důvodu byl proveden výzkumný projekt zkoumající dopady hlavních prvků novely.

21. Světoznámý fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Galerii města Přerov -
https://t.co/It3rB8s2iM -…  seznam | nahoru

22. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)   
seznam | nahoru

23. Výsledky šetření dopadů novely vysokoškolského zákona z r. 2016   
seznam | nahoru
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Výzkumný projekt byl realizován prostřednictvím  TAČR v rámci programu veřejných zakázek v aplikovaném výzkumu a inovacích pro potřeby státní správy BETA2 pod názvem " Hodnocení
dopadu systémových změn ve vysokém školství od roku 2016" a s označením TITSMSMT933.Řešiteli projektu, jehož koncovým uživatelem je MŠMT, byly společnos t PROCES – Centrum
pro rozvoj obcí a regionů a Slezská  univerzita  v Opavě . Projekt probíhal v období v období: 1.1.2021 – 30.6.2022.

Cílem výzkumného projektu bylo:
• zjistit a ověřit, jakým způsobem ovlivnily změny zákona o VŠ nastavení studijních programů ,
• zjistit dopady těchto změn na vysoké školy ,
• zjistit dopady institucionální akreditace na zvýšení nároků na vnitřní řízení kvality na vysokých školách ,
• zmapovat vývoj profesně zaměřených studijních programů a parametrů, ve kterých se liší od akademických studijních programů ,
• navrhnout opatření pro tvorbu strategických a koncepčních materiálů MŠMT pro vysoké školství .

V návaznosti na tyto cíle byly vytvořeny 4 výstupy z projektu:
Hodnocení systémových změn ve vysokém školství – institucionální akreditace
Hodnocení dopadu systémových změn ve vysokém školství – profesně zaměřené studijní programy
Hodnocení dopadu systémových změn ve vysokém školství – vnitřní systémy zajišťování kvality
Návrh opatření pro tvorbu strategických a koncepčních materiálů MŠMT pro vysoké školství

Detailní informace k projektu jsou dostupné v této prezentaci.

SEKCE: Ministerstva POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (09:23:05) Internet Institut tvůrčí fotografie Ado.cz - Články Gračka Jiří

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V pátek 16. září 2022 se v klášterním kostele v Šumperku konala výjimečná akce, uvedení nové knihy fotografa Jindřicha Štreita „Být doma“. Barevné fotografie k této knize vznikaly v letech
2020 a 2022 v regionu působnosti Charity Šumperk, která tak měla vzácnou příležitost spolupracovat s významným fotografem.

Cílem této knihy je zviditelnění terénní paliativní péče, potřebnost informovat širokou veřejnost, že existuje možnost dochování nejbližších v domácím prostředí, a zejména apelovat na místech a u
lidí, kteří mohou změnit současné nastavení podmínek pro organizace, které tuto péči poskytují.

Během večera se k tématu paliativní péče vyjádřili Květa Kratochvílová a Petr Beneš, garanti a zároveň lékaři paliativní péče Olomouckého kraje, hejtman Olomouckého kraje Josef Suchánek a
jeho náměstci Ivo Slavotínek a Jan Šafařík a samozřejmě autor knihy, světoznámý fotograf Jindřich  Štreit . Knihu slavnostně požehnal biskupský delegát pro pastoraci P. Petr Bulvas, kmotrem
jí byl akademický sochař Otmar Oliva. Nádherný hudební doprovod zajistil pěvecký sbor Motýli a David Rotter spolu s Petrem Hojačem. Premiérové promítání vybraných fotografií a premiéru
krátkého filmu o Jindřichovi Štreitovi zajistil VISTA film, manželé Hlavsovi.

Během večera ředitelka Charity Jana Holubářová přítomným vysvětlila, proč a za jakým cílem kniha vznikla, stejně jako důvod vzniku iniciativy Být doma.

Celý večer byl velice emotivní, nesl se v pokojné atmosféře. Po ukončení programu následovala autogramiáda s Jindřichem Štreitem.

Veliké poděkování patří všem, kteří se aktivně a bez nároku na honorář zapojili do přípravy knihy nebo programu večera. Poděkování patří také všem kolegům z Charity Šumperk a manželům
Holubářovým, bez jejichž podpory by projekt tohoto typu nevznikl.

Fotogalerie (Petr Kvapil / FTV Production)

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (10:00:02) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

��SETKÁNÍ SRDCAŘŮ NA LODIČKÁCH BYLO OPĚT INSPIRATIVNÍNa Lodičkách proběhlo setkání Srdcařů projektu Karviná všemi deseti. Moderátor Lukáš Hudeček přivítal všechny
přítomné, na setkání dorazil také primátor města Jan Wolf a náměstek primátora Lukáš Raszyk. V inspirativním rozhovoru se představili ředitelka festivalu Konverzace uměním Katarzyna Gattnar,
ředitel Petr Birklen za Moravskoslezské investice a development, které mají na starosti projekty POHOPARK a POHO2030 a rektor Slezské univerzity  rozvíjející projekty Eden Silesia a CEPIS
Pavel Tuleja. V kvízu si všichni vyzkoušeli své vědomosti související s městem. ��Přemýšlíte-li být Srdcařem města také, stačí sledovat web www.karvinavsemideseti.cz nebo facebook Karviná
všemi deseti a aktivně se zapojit. Foto: Milan HaluškaText: Martina Orgoníková

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: ��SETKÁNÍ SRDCAŘŮ NA LODIČKÁCH BYLO OPĚT… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );

24. Pojďme „Být doma“, znělo v Šumperku při uvedení knihy Jindřicha Štreita   
seznam | nahoru

25. ��SETKÁNÍ SRDCAŘŮ NA LODIČKÁCH BYLO OPĚT…   
seznam | nahoru

11/25

https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDc0MDAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDc0MDAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDc0MDAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48807400
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48807400
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.ado.cz%2F2022%2F09%2F21%2Fpojdme-byt-doma-znelo-v-sumperku-pri-uvedeni-knihy-jindricha-streita
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDkxNDUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDkxNDUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MDkxNDUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48809145
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48809145
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fkarvina.oficialni.stranka.mesta%2Fposts%2F5777084195670121
https://www.maximusweb.cz/public/original/48809143


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (10:08:38) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Slavnostní promoce absolventů ��� bakalářského, navazujícího magisterského a doktorského studijního programu se koná ve středu 5. října 2022. � Časové rozdělení promočních skupin je
následující: �Promoce absolventů doktorského studia a navazujícího magisterského studia.� Středa 5. 10. 2022 v 9:00 hod.�� Sraz promujících v 7:30 hod. před Velkým sálem. � Promoce
absolventů bakalářského studia.� Středa 5. 10. 2022 ve 13:00 hod.�� Sraz promujících v 11:30 hod. před Velkým sálem.❕Účast na generálce slavnostních promocí je povinná!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Slavnostní promoce absolventů ��� bakalářského,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (10:31:34) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Už vás nebaví kupovat balenou vodu z automatu? Na naší fakultě máte nově přístup ke kvalitní perlivé i neperlivé vodě. A pozor! Vše zdarma díky stanici FILTERMAC. Postačí vám stejnojmenná
mobilní aplikace, její unikátní QR kód a dodržovat pitný režim bude od teď hračka! Nadbytečné hromadění PET lahví vás už také trápit nemusí, vodu si načepujete přímo do své vlastní. Stanici
najdete v budově Filozoficko -přírodovědecké  fakulty na Masarykově třídě ve druhém patře vedle dveří č. 215.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (2x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (10:44:17) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Děkanské volno! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (10:54:43) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

♻️  Fakulta veřejných  politik  s novým akademickým rokem zavádí systém třízení odpadu – a to plastu a papíru �� Budeme moc rádi, když společně s námi budete systém třízení
dodržovat, a dopomůžete tak k ekologičtějšímu chodu naší fakulty � Více info: www.slu.cz/ fvp /cz/aktuality/15/1430

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (3x), veřejných (3x), politik (3x), opavě (1x), fvp (1x)

26. Slavnostní promoce absolventů ��� bakalářského,…   
seznam | nahoru

27. Už vás nebaví kupovat balenou vodu z automatu? Na…   
seznam | nahoru

28. Děkanské volno! �   
seznam | nahoru

29. ♻♻ ️️  Fakulta veřejných politik  s novým akademickým…  
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (12:12:54) TV Slezská univerzita v Opavě TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail

12:08
00 v Opavě vedle víceúčelové haly v městských Sadech o záměru se dlouho mluvilo ale ostrých kontur a začala dráha pro bruslaře nabývat před dvěma lety Byl to dlouhý proces a jsem moc

ráda že je to už hotové je
15 úžasný krásný rychlý na projektu spolupracoval s městem sportovní oddíl závodního inline bruslení který v Opavě funguje od roku 2013 dosud se sportovci museli spokojit s tréninkem

pouze
30 na chodnících v parku v rychlobruslení v městských sadech a bylo to nebezpečné pro okolí takže tady už budu mít Vysočinou jízdu sportovní dráhu obkružuje ještě o něco delší 400m trať

pro veřejnost kolečkových bruslí jsem mohou přijít
45 ve vymezených otevíracích hodinách a pak je nejmodernější Adolf současně v České republice během společnost

12:09
00 OKD zorganizovala v Karviné opět po roce Hornické slavnosti jako poděkování všem svým zaměstnancům a obcím
15 ve kterých působí tradiční Hornické slavnosti začaly v Karviné  před Slezskou  univerzitou  právě tady u Sochy Horníka si představitele OKD vedení města krojovaní horníci a veřejnost

vzpomněli na ty kteří v podzemí
30 Při výkonu povolání zahynuli Měli bychom nezapomenout společně s nimi slavnosti
45 začaly v parku úderem 2. hodiny odpoledne program otevřela známá slovenská zpěvačka Jana Kirschner písněmi potěšila přítomné Barbora Poláková kapela Doga a večer i Ewa Farna

odpoledne je to čistě

12:10
00 zábavný program a to nejen pro naše zaměstnance její rodiny ale pro širokou veřejnost a samozřejmě A to hlavně pro děti který má nesmírně bohatý program jsme rozdělili na tři zóny na

kreativní
15 sportovní zónu a potom tady máme velkou dominantou městečka a tobě cirkusové šapitó tady si můžou děti vyzkoušet cirkusové workshopy na Hornických slavnostech nechybělo ani

dobré jídlo a pití Lidé se bavili až do
30 pozdních večerních hodin Monika Daňková televize POLAR Karviná tolik z regionální zpráv na polaru teď už jsou na řadě naše další pořady budu se těšit na viděnou opět v celou

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezskou (1x), univerzitou (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (12:35:45) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Teraz.sk - Články TASR

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Vo štvrtok hostia v 5. kole Francúzi bojujúci o udržanie sa v A-divízii v Paríži Rakúsko.

Bratislava 21. septembra (TASR) - Od štvrtka 22. septembra pokračuje tretia edícia futbalovej Ligy národov UEFA 2022/2023. Vo štvrtok hostia v 5. kole Francúzi bojujúci o udržanie sa v A-divízii
v Paríži Rakúsko. V piatok sú na programe šlágre Taliansko - Anglicko v Miláne a súboj o prvé miesto v 3. skupine A-divízie medzi Nemeckom a Maďarskom v Lipsku. 

V sobotu nastúpia Česi proti Portugalsku a Španieli proti Švajčiarom. Piaty zápas v LN čaká aj reprezentáciu Slovenska, ktorá sa vo štvrtok stretne v Trnave s Azerbajdžanom. V 1. skupine B-
divízie sa odohrá v stredu aj dohrávka medzi Škótskom a Ukrajinou.

Štvrtkové stretnutie v A-divízii medzi Francúzskom a Rakúskom môže rozhodnúť o tom, kto vypadne do nižšej divízie. "Les Bleus" patrí s dvoma bodmi posledné miesto v 1. skupine, no na svojho
najbližšieho súpera majú stratu len dvoch bodov a navyše hrajú doma v Paríži. "Musíme urobiť všetko pre to, aby sme získali dve víťazstvá v zápasoch proti Rakúsku a Dánsku a vyhli sa zostupu
do B-divízie. Napriek zraneniam dôležitých hráčov potrebujeme vyhrať," povedal Youssouf Fofana pre oficiálnu stránku Francúzskej futbalovej federácie (FFF). Dvadsaťtriročný stredopoliar AS
Monaco zažije premiéru v národnom tíme. Obhajcovia titulu z predchádzajúcej edície však už nemajú šancu kvalifikovať sa na finálový turnaj v júni. Naopak v zápase Chorvátsko - Dánsko sa s
najväčšou pravdepodobnosťou rozhodne o postupujúcom.

Pútavé by mali byť aj piatkové šlágre v Miláne a Lipsku. Taliani privítajú Angličanov, ktorí v tohtoročnej edícii LN ešte nevyhrali a pred poslednými dvomi stretnutiami v 3. skupine A-divízie sú
poslední. Ostrovania zaznamenali predovšetkým prekvapujúce prehry s Maďarmi, vonku 0:1 a doma 0:4. Práve Maďari sú lídrom skupiny a predstavia sa v Lipsku proti Nemecku. V Sasku môže
potvrdiť vzhľadom na svojich súperov senzačné prvé miesto v tabuľke a postup na finálový turnaj. "Poznáme úroveň a silu našich súperov. Myslím si, že Nemecko je najťažší tím, ktorému sme
mohli čeliť. Šesť-sedem ich hráčov je stálou súčasťou v Bayerne Mníchov a každý vidí, čoho je bavorský tím schopný. Proti nemeckej a talianskej reprezentácii to bude veľmi ťažké, ale aj
tentoraz urobíme všetko pre to, aby sme im čo najviac sťažili zápasy a naši fanúšikovia mohli byť na nás opäť hrdí," povedal reprezentačný tréner Marco Rossi, ktorý trénoval aj tím DAC
Dunajská Streda pre oficiálnu stránku Maďarskej futbalovej federácie (MLSZ).

V sobotnom programe Česi privítajú Portugalsko. V kádri trénera Fernanda Santosa nechýba ani útočník Cristiano Ronaldo z Manchestru United. Ten na adresu 37-ročného kanoniera
poznamenal: "Nemyslím si, že má ktokoľvek pochybnosti o tom, že Ronaldo je aj naďalej veľmi dôležitou súčasťou tímu."  Kapitán národného tímu dostal v utorok ocenenie od prezidenta
Portugalskej futbalovej federácie (FPF) Fernanda Gomesa za rekord v počte strelených góloch. Cristiano Ronaldo dal za národný tím už 117 gólov a stal sa najlepším medzinárodným strelcom.
Informovala o tom FPF na svojom webe. V druhom stretnutí 2. skupiny A-divízie nastúpia Španieli proti Švajčiarom.

Liga národov 2022/2023 /časy sú v SELČ/:

streda 21. septembra - dohrávka:

30. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)   
seznam | nahoru

31. Maďari môžu v Nemecku rozhodnúť o prekvapujúcom triumfe v skupine LN   
seznam | nahoru
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B1: 20.45 Škótsko - Ukrajina

5. kolo

štvrtok 22. septembra

A1: 20.45 Chorvátsko - Dánsko, 20.45 Francúzsko - Rakúsko

A4: 20.45 Belgicko - Wales, 20.45 Poľsko - Holandsko

C1: 20.45 Litva - Faerské ostrovy, 20.45 Turecko - Luxembursko

C3: 16.00 Kazachstan - Bielorusko /Nur-Sultan/, 20.45 SLOVENSKO - Azerbajdžan /Trnava/

D1: 18.00 Lotyšsko - Moldavsko, 20.45 Lichtenštajnsko - Andorra

piatok 23. septembra

A3: 20.45 Nemecko - Maďarsko, 20.45 Taliansko - Anglicko

B3: 20.45 Bosna a Hercegovina - Čierna Hora, 20.45 Fínsko - Rumunsko

C4: 18.00 Gruzínsko - Severné Macedónsko, 20.45 Bulharsko - Gibraltár

D2: 18.00 Estónsko - Malta

sobota 24. septembra

A2: 20.45 Česko - Portugalsko, 20.45 Španielsko - Švajčiarsko

B1: 15.00 Arménsko - Ukrajina, 20.45 Škótsko - Írsko

B2: Island - Rusko /ZRUŠENÉ/, 20.45 Izrael - Albánsko

B4: 18.00 Slovinsko - Nórsko, 20.45 Srbsko - Švédsko

C2: 18.00 Severné Írsko - Kosovo, 20.45 Cyprus - Grécko

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (2x)

DUPLICITNÍ S: Liga národov prinesie šláger Talianska s Anglickom, favorizovaní Nemci privítajú Maďarov ( Zoznam.sk - Športky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Maďari majú na dosah
fantastický úspech, v ceste im stojí Nemecko (Cas.sk - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Maďari môžu v Lipsku dokonať senzáciu. Na rozlúčku kapitána reagoval aj Orbán ( Pravda.sk -
Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (14:27:16) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Teraz.sk - Články TASR

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Cítim veľkú motiváciu a moje ambície sú stále dostatočné, povedal Ronaldo.

Lisabon 21. septembra (TASR) - Portugalský futbalista Cristiano Ronaldo si stanovil cieľ hrať minimálne do ME 2024 v Nemecku. Útočník Manchestru United hovorí, že v dohľadnej dobe nechce
ukončiť kariéru. Informovala agentúra AFP.

"Moja cesta sa ešte neskončila. Chcem sa zúčastniť na tohtoročných MS v Katare a na ME 2024 v Nemecku. Cítim veľkú motiváciu a moje ambície sú stále dostatočné," povedal Ronaldo v
utorok na odovzdávaní cien Portugalskej futbalovej federácie (FPF) v Lisabone. Tridsaťsedemročný hráč si prevzal trofej za najlepšieho medzinárodného strelca. Ronaldo dal za národný tím už
117 gólov v 189 zápasoch a očakáva, že si v tomto roku zahrá na svojom desiatom veľkom turnaji.

Portugalský kapitán napriek špekuláciám nezmenil v letí klub. Naďalej je hráčom Manchestru United.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

DUPLICITNÍ S: Cristiano Ronaldo potešil svojich fanúšikov, MS v Katare nebudú jeho koncom v reprezentácii ( TVnoviny.sk - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Cristiano Ronaldo
prezradil, kedy chce definitívne ukončiť profesionálnu kariéru (Sport.aktuality.sk - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Cristiano Ronaldo prezradil, kedy chce definitívne ukončiť
profesionálnu kariéru (Sport.aktuality.sk - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

32. Cristiano Ronaldo chce hrať až do ME 2024 v Nemecku   
seznam | nahoru

14/25

https://www.maximusweb.cz/public/original/48816635
https://www.maximusweb.cz/public/original/48820175
https://www.maximusweb.cz/public/original/48824884
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MjA0NzksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MjA0NzksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg4MjA0NzksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48820479
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48820479
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.teraz.sk%2Fsport%2Fcristiano-ronaldo-chce-hrat-az-do-me-2%2F661919-clanok.html
https://www.maximusweb.cz/public/original/48821029
https://www.maximusweb.cz/public/original/48857144
https://www.maximusweb.cz/public/original/48820652


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (18:35:19) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta EFotbal.cz - Články Lukas Vincent/AFP

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V Manchesteru United mu pod ten Hagem pšenka nekvete a aktuálně zahřívá lavičku, v nejvyšších patrech evropského fotbalu o jeho angažmá podle mediálních zpráv naprosto nebyl zájem.

O Cristiana Ronalda podle všeho byl zájem jen z Arabského poloostrova, kde by - za pořádný balík peněz (spekulace hovořily o stovkách milionů dolarů za rok) - musel rezignovat na svoje
sportovní ambice. A to jeden z nejlepších ofenzivních hráčů fotbalových dějin, zatím rozhodně nehodlá. A naopak plánuje v delším horizontu.

"Moje cesta ještě neskončila. Chci si zahrát na letošním mistrovství světa v Kataru a na mistrovství Evropy 2024 v Německu. Stále cítím velkou motivaci. Moje ambice jsou stále dostatečné,"
řekl Ronaldo na úterním slavnostním předávání cen Portugalské fotbalové federace ( FPF) v Lisabonu. Tam sedmatřicetiletý fotbalista obdržel trofej pro nejlepšího střelce Portugalska v
reprezentačních zápasech. V národním týmu Ronaldo zatím zaznamenal 117 gólů ve 189 zápasech. A očekává, že ještě letos si zahraje na svém desátém velkém turnaji.

Ani katarský Mundial nicméně pro fotbalistu, který by se v následujících dnech měl postavit českému národnímu týmu v zápase Ligy národů, nicméně nebude posledním turnajem. Cristiano
Ronaldo (mimochodem stejně jako v posledních dnech oznámil další skvělý hráč - chorvatský záložník Luka Modrič) plánuje projít ještě jedním kvalifikačním a turnajovým cyklem. Otázkou
nicméně je, z jakého klubu jej trenér portugalské reprezentace bude do národního týmu povolávat. V United to aktuálně na příliš velkou zápasovou praxi v následujících měsících úplně nevypadá.

SEKCE: Fotbal

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (18:54:14) Internet Institut tvůrčí fotografie Tyzden.sk - Články .sita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Grand Prix získal profesionálny fotograf denníka SME Marko Erd, ocenený bol aj v kategórii Reportáž.

súťaž Slovak Press Photo pozná svojich víťazov a víťazky. Grand Prix získal profesionálny fotograf denníka SME Marko Erd za sériu fotografií s názvom Situácia na hraničnom priechode Vyšné
Nemecké deň po vypuknutí ruskej invázie na Ukrajinu. Erd tiež získal prvé miesto v kategórii Reportáž. Ako Mladý talent roka 2022 bol ocenený študent Hugo Kollár. Grant Bratislavy, čo je
osobitná cena, získal fotograf Denníka N Tomáš Hrivňák za sériu fotografií Prístavný most. V tlačovej správe to uviedla Jana Garvoldtová zo Slovak Press Photo.

V kategórii Aktualita bol za samostatnú fotografiu ocenený Michal Burza, za sériu v tejto kategórii zas Matej Kalina. Ako najlepšiu samostatnú fotografiu v medzinárodnej kategórii Každodenný
život vyhodnotila porota dielo študentky Kingy Wrona, ktoré pochádzalo zo série. V rovnakej kategórii získala ocenenie za sériu Jana Mašterová. Ceny za najlepší Portrét získali Miroslav Miklas za
samostatnú fotografiu a Boris Németh za sériu.

V kategórii Príroda a životné prostredie nebolo udelené prvé miesto ani za sériu, ani za samostatnú fotografiu. V kategórii Svet umenia a kultúry získal prvé miesto za sériu fotografií študent Hugo
Kollár. V kategórii Šport boli ocenení profesionálni fotografi Ivan Kováč a Jaroslav Novák, prvý za samostatnú fotografiu, druhý za sériu. Spomedzi Študentov a mladých fotografov do 26 rokov si
prvé miesto za sériu odniesla študentka Petra Bašnáková. Medzinárodnú kategóriu Dlhodobý dokument vyhral Damian Lemański s prácou Deti z Luníka IX.

Do 11. ročníka Slovak Press Photo sa prihlásilo 142 fotografov z piatich štátov. Celkovo poslali viac ako 1 400 snímok, z toho bolo 87 samostatných fotografií a 158 sérií. Zapojené práce hodnotila
28. až 30. augusta medzinárodná porota. Predsedal jej holandský profesionálny fotograf a lektor Kadir van Lohuizen a tvorili ju ukrajinský fotograf Alexander Chekmenev, ruský fotograf Yuri
Kozyrev, český fotograf a pedagóg Jindřich  Štreit  a slovenská fotografka a pedagogička Jana Hojstričová, ktorá je i garantkou projektu. Výstavu víťazných prác si verejnosť môže pozrieť vo
verejnom priestore na Hviezdoslavovom námestí v Bratislave od 21. septembra do 31. októbra.

Ak si predplatíte tlačený .týždeň na ďalší rok , pomôžete nám prežiť a robiť to, čo vieme. Vopred ďakujeme.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

21.09.2022 (22:09:01) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Teraz.sk - Články TASR

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Pepe hral naposledy za FC Porto 13. septembra proti FC Bruggy.

Lisabon 21. septembra (TASR) - Portugalský futbalista Pepe nepomôže svojmu národnému tímu v nadchádzajúcich zápasoch Ligy národov proti Česku a Španielsku. Jeho neúčasť potvrdila v
stredu Portugalská futbalová federácia (FPF) a odôvodnila ju zranením, Tridsaťdeväťročný obranca už opustil kemp národného tímu. 

33. Nebalím to, hned tak se mě nezbavíte, hlásí Ronaldo. Jak dlouho tedy plánuje
ještě hrát?  seznam | nahoru

34. Cenu za najlepší portrét získal Boris Németh z redakcie .týždeň. Slovak Press
Photo pozná víťazov  seznam | nahoru

35. LN: Pepe opustil kemp portugalskej reprezentácie, trápi ho zranenie   
seznam | nahoru
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Pepe hral naposledy za FC Porto 13. septembra proti FC Bruggy (0:4) v zápase skupinovej fázy Ligy majstrov a zatiaľ nie je jasné, či zaňho bude tréner Fernando Santos hľadať náhradu.
Portugalsko vyhralo úvodný ročník LN, no v predchádzajúcom nepostúpilo z tretej skupiny A-divízie na úkor neskoršieho víťaza Francúzska. Momentálne stráca v skupine na vedúce Španielsko
bod. Informácie priniesla AP.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

DUPLICITNÍ S: Nepríjemná správa pred súbojom s Českom: Pepe opustil kemp portugalskej reprezentácie ( Zoznam.sk - Športky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Pepe musel opustiť kemp
portugalskej reprezentácie (Sport.aktuality.sk - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Pepe musel opustiť kemp portugalskej reprezentácie ( Sport.aktuality.sk - Články, Filozoficko-
přírodovědecká fakulta);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (10:27:19) Internet Slezská univerzita v Opavě Medk.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Datum akce: pátek, 14. 10. 2022
Čas akce: 9:00 a 10:30 hod.
Místo konání: velký sál MěDK
Předprodej:
Vstupné: 60 Kč
Další informace: Délka představení cca 60 minut. Určeno pro žáky 5. - 7. tříd ZŠ.
Kontakt:
Přílohy:

Komedie pro děti, které tápou v pravidlech slušného chování. 
Karel Louda je žák 8. B. přichází do nové školy v novém městě. Bojí se nového kolektivu, nových učitelů, sousedů a holek. Na pomoc mu přichází paní RY-PO- SLU-CH (Rychlá pomoc slušného
chování) a ukáže mu, jaké chyby dělá při představování, při jízdě v autě, ve škole, při návštěvě kina, na rautu, v kontaktu s holkami… 
Základy slušného chování s nadhledem. Na konci pořadu test pro všechny!

Účinkuje: Michaela Dolinová a Ladislav Ondřej

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (12:29:07) Internet Vedení univerzity Pro-energy.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

VŠB - Technická univerzita Ostrava objekty ve svém areálu vytápí různými způsoby. Využívá plynové kotle, centrální zásobování teplem, ale také tepelná čerpadla. Loni byly náklady na vytápění
36 milionů korun, v letošním roce univerzita předpokládá, že bude muset investovat o deset milionů korun více. V příštím roce pak očekává ještě razantnější navýšení nákladů, počítá s částkou 70
milionů korun. Připravena už má úsporná opatření.

"Mezi naše úsporná opatření patří zkrácení semestru o dva týdny, snížení teploty v kancelářích, omezení topení na chodbách a v nevyužívaných prostorách, snížení teploty teplé vody, urychlení
výměny svítidel za LED, posílení energetického managementu. Samozřejmě řada opatření jsou již řešena delší dobu. Vzhledem k rostoucím cenám neočekáváme, že se nám sníží náklady,
očekáváme, že jejich nárůst nepřesáhne dvojnásobek nákladů v letošním roce," uvedla mluvčí univerzity Petra Halíková.

Balíček úsporných opatření už připravila i Ostravská univerzita. "Jeho konkrétní podoba bude schvalována vedením univerzity začátkem října. Mezi možná opatření se řadí například vypnutí teplé
vody tam, kde je to možné, tedy toalety, posluchárny a podobně, snížení teploty na chodbách nebo koncentrace studentů do méně budov, kdy se primárně jedná o dálkové studenty s výukou o
víkendu," řekla mluvčí univerzity Lucie Fremrová.

Upřesnila, že Ostravská univerzita využívá pro vytápění budov centrální zásobování teplem nebo plynové kotelny. "Ceny máme zafixovány do konce roku. Aktuálně soutěžíme nákup zemního plynu
na burze, bohužel však neúspěšně. Aktuálně se také zabýváme dopadem zastropování cen plynu. Cenu pro příští rok pro budovy, které jsou centrálně zásobovány teplem, doposud neznáme,"
uvedla mluvčí. Předpokládané zvýšení nákladů univerzita zatím nechce komentovat. "Náklady na energie nepočítáme na topnou sezonu, ale na kalendářní rok. A a s ohledem na příliš mnoho
neznámých vstupů, včetně například připravovaného otevření dvou nových budov s dosud neznámou faktickou spotřebou, se jedná o velmi přibližné odhady, které nechceme v tuto chvíli
zveřejňovat," dodala mluvčí.

Slezská univerzita v Opavě nemá plán úsporných opatření jednotně stanoven. "Své dílčí plány podle vlastních specifických provozních podmínek připravují jednotlivé univerzitní součásti, tedy
fakulty a ústavy. Obecně se jedná o opatření, která souvisí zejména s organizací provozu v jednotlivých budovách, snižováním teploty a podobně," řekla mluvčí univerzity Karin  Martínková.
Jednotlivé univerzitní budovy jsou podle ní vytápěny plynem, elektřinou nebo dálkovým topením. "Do konce letošního roku má Slezská univerzita ceny energií zafixovány. Podle našeho
předpokladu by celkové náklady při srovnatelném průběhu topné sezony mohly být vlivem vyšších cen od Nového roku za sezonu až dvojnásobné," doplnila Martínková.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  karin (1x), martínková (1x)

DUPLICITNÍ S: Moravskoslezské univerzity hledají úspory energií, VŠB zkrátí semestr ( Pro-energy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

36. Trapas nepřežiju!  
seznam | nahoru

37. Moravskoslezské univerzity hledají úspory energií, VŠB zkrátí semestr   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (13:55:27) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Dnes se v našem univerzitním centru UniPoint v Breda & Weinstein koná akce TěhuDay Roadshow Festivalu o těhotenství, porodu a rodičovství �� Až do 18:00 můžete navštívit zajímavé
přednášky a doprovodný program související se vším, co potřebují nejen nastávající maminky vědět v otázkách péče o své zdraví i zdraví dítěte � UniPoint najdete v 1. patře vedle Krevního
centra �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (17:29:25) Internet Fakulta veřejných politik Slu.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Ústava je ústředním kodexem, ze kterého stát a veškeré jeho orgány a aktivity vychází. Některé země s velikou ústavní tradicí mají svou ústavu „pouze“ nepsanou, přesto však nezpochybnitelně
respektovanou. Byť ústava České republiky psaná je, stejně jsme v poslední době svědky pokusů o její ohýbání a překrucování ve prospěch individuálních hráčů. Proč je obrana ústavy důležitá?
O tom budeme diskutovat v dalším dílu cyklu Moderní výzvy lidstva, který pro studenty středních a vysokých škol i širokou veřejnost připravuje Mendelovo gymnázium a Fakulta veřejných
politik . Vstup na akci je volný.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (18:02:39) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

��� Začal první semestr Team Academy, tak si pojďme udělat krátký report, jak se naším novým studentům daří! ����� V pondělí se v edukační laboratoři OPF potkalo 25 týmových
podnikatelů (2 týmové společnosti), jinými slovy prváků ve studijním programu Inovativní podnikání.��� Hned od startu máme studium nastaveno jinak.� Žádné přednášky, ale hned od začátku
týmové učení a učení se děláním (podnikáním). ��� Po organizačním úvodu následoval první trigger, kdy každý tým dostal � 200,- a úkolem bylo za 3 hodiny tuto částku vlastní
podnikatelskou aktivitou minimálně zdvojnásobit. ���� Týmy k tomuto úkolu přistoupily velmi proaktivně. Někteří nakoupili bonbóny �, květiny � nebo třeba deštníky � - ideální parťáky
do tohoto nečasu. A vydali se tyto věci prodávat. Jiní nabídli své služby a tak např. třídili zboží v PEPCU nebo trhali plevel před řeznickou prodejnou. ��� Každopádně jsme se po 3 hodinách
potkali všichni zpátky v Edulabu a zadání bylo více než splněno. ✅ Jeden tým přinesl částku 1700,- a druhý 800,- �. Následovala více než hodinová reflexe, kde jsme tuto zkušenost probrali ze
všech úhlů a vyvstalo z ní několik důležitých ponaučení, jako je: důležitost argumentace, organizace a komunikace v týmu, nebát se odmítnutí. �️ �� Jedná se teprve o první dny tohoto nového
programu. Čekají nás 3 společné roky, které z našich týmových podnikatelů udělají “better version of themselves”. �

SEKCE: Instituce a organizace POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: ��� Začal první semestr Team Academy, tak si… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (18:31:18) Sociální sítě Fyzikální ústav v Opavě Facebook - Příspěvky Kultura F≈M

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Beseda s ředitelem Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě  prof. RNDr. Zdeňkem Stuchlíkem, CSc., nositelem řady cen České astronomické společnosti, o černých dírách, vlivu
temných hmot na evoluci vesmíru a galaktických struktur, ale i společném průsečíku exaktních věd s uměním.Moderuje Lukáš HorkýHost Lukáše Horkého: Zdeněk Stuchlík

38. Dnes se v našem univerzitním centru UniPoint v…   
seznam | nahoru

39. Moderní výzvy lidstva s Pavlem Rychetským   
seznam | nahoru

40. ��� Začal první semestr Team Academy, tak si…   
seznam | nahoru

41. Beseda s ředitelem Fyzikálního ústavu Slezské…   
seznam | nahoru
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SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Beseda s ředitelem Fyzikálního ústavu Slezské… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

22.09.2022 (23:40:15) Internet Vedení univerzity Patriotmagazin.cz - Články ČTK

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Zkrácení semestru, snížení teploty v kancelářích nebo zastavení teplé vody, tak chtějí univerzity v Moravskoslezském kraji uspořit na energiích.

I přes úsporná opatření vysoké školy očekávají nárůst nákladů v řádech desítek milionů korun, zjistila ČTK.

VŠB - Technická univerzita Ostrava objekty ve svém areálu vytápí různými způsoby. Využívá plynové kotle, centrální zásobování teplem, ale také tepelná čerpadla. Loni byly náklady na vytápění
36 milionů korun, v letošním roce univerzita předpokládá, že bude muset investovat o deset milionů korun více. V příštím roce pak očekává ještě razantnější navýšení nákladů, počítá s částkou 70
milionů korun. Připravena už má úsporná opatření.

"Mezi naše úsporná opatření patří zkrácení semestru o dva týdny, snížení teploty v kancelářích, omezení topení na chodbách a v nevyužívaných prostorách, snížení teploty teplé vody, urychlení
výměny svítidel za LED, posílení energetického managementu. Samozřejmě řada opatření jsou již řešena delší dobu. Vzhledem k rostoucím cenám neočekáváme, že se nám sníží náklady,
očekáváme, že jejich nárůst nepřesáhne dvojnásobek nákladů v letošním roce," uvedla mluvčí univerzity Petra Halíková.

Balíček úsporných opatření už připravila i Ostravská univerzita. "Jeho konkrétní podoba bude schvalována vedením univerzity začátkem října. Mezi možná opatření se řadí například vypnutí teplé
vody tam, kde je to možné, tedy toalety, posluchárny a podobně, snížení teploty na chodbách nebo koncentrace studentů do méně budov, kdy se primárně jedná o dálkové studenty s výukou o
víkendu," řekla mluvčí univerzity Lucie Fremrová.

Upřesnila, že Ostravská univerzita využívá pro vytápění budov centrální zásobování teplem nebo plynové kotelny. "Ceny máme zafixovány do konce roku. Aktuálně soutěžíme nákup zemního plynu
na burze, bohužel však neúspěšně. Aktuálně se také zabýváme dopadem zastropování cen plynu. Cenu pro příští rok pro budovy, které jsou centrálně zásobovány teplem, doposud neznáme,"
uvedla mluvčí. Předpokládané zvýšení nákladů univerzita zatím nechce komentovat. "Náklady na energie nepočítáme na topnou sezonu, ale na kalendářní rok. A a s ohledem na příliš mnoho
neznámých vstupů, včetně například připravovaného otevření dvou nových budov s dosud neznámou faktickou spotřebou, se jedná o velmi přibližné odhady, které nechceme v tuto chvíli
zveřejňovat," dodala mluvčí.

Slezská univerzita v Opavě nemá plán úsporných opatření jednotně stanoven. "Své dílčí plány podle vlastních specifických provozních podmínek připravují jednotlivé univerzitní součásti, tedy
fakulty a ústavy. Obecně se jedná o opatření, která souvisí zejména s organizací provozu v jednotlivých budovách, snižováním teploty a podobně," řekla mluvčí univerzity Karin  Martínková.
Jednotlivé univerzitní budovy jsou podle ní vytápěny plynem, elektřinou nebo dálkovým topením. "Do konce letošního roku má Slezská univerzita ceny energií zafixovány. Podle našeho
předpokladu by celkové náklady při srovnatelném průběhu topné sezony mohly být vlivem vyšších cen od Nového roku za sezonu až dvojnásobné," doplnila Martínková.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  karin (1x), martínková (1x)

DUPLICITNÍ S: Univerzity musí kvůli drahé energii šetřit. VŠB dokonce zkrátí semestr! ( Patriotmagazin.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (07:00:04) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Zoo Ostrava - oficiální stránky

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Běžci vyběhali 153 tisíc na záchranu ohrožených loskutáků! Děkujeme! Více než 900 lidí běželo na konci srpna v Zoo Ostrava - oficiální stránky pro loskutáky niaské. Díky nim pošleme z ostravské
zoo na záchranu těchto kriticky ohrožených ptáků 153 tis. Kč. Všechny ročníky charitativních běhů v Zoo Ostrava vynesly na podporu záchranných projektů v různých částech světa již více než 1
mil. Kč. A začínáme připravovat sedmý ročník charitativní akce.V srpnu se v Zoologické zahradě a botanickém parku Ostrava uskutečnil už šestý ročník charitativního běhu. Předešlých pět ročníků
podpořilo záchranné programy pro outloně váhavé, langury indočínské, lemury Sclaterovy, gibony stříbrné a luskouny ostrovní. Letošní ročník byl poprvé věnován zástupcům ptačí říše –
ohroženým loskutákům niaským.Loskuták niaský (Gracula robusta) je největším z loskutáků, zpěvných ptáků z čeledi špačkovitých. Na Červeném seznamu IUCN je řazen mezi kriticky ohrožené
druhy (Critically Endangered), a to především vinou nelegálního obchodování pro trh s domácími mazlíčky. Pro svou výjimečnou schopnost napodobovat lidskou řeč a nejrůznější zvuky se
loskuták niaský stal oblíbeným a vysoce ceněným „domácím mazlíčkem" chovaným v klecích v mnoha domácnostech Indonésanů. Existuje dokonce i pověra, že polévka z loskutáka léčí vady řeči
u dětí. V roce 2015 se podařilo týmu vědců a ochranářů pod vedením Tomáše Ouhela z neziskové organizace LESTARI a Zoo Liberec objevit na ostrově Bangkaru životaschopnou populaci
loskutáků niaských, o kterých se vědci z celého světa domnívali, že byli vyhubeni již před několika desítkami let. I díky tomuto objevu Evropská asociace zoologických zahrad a akvárií (EAZA) za
koordinace Zoo Liberec připravila velkou celoevropskou ochranářskou kampaň Silent Forest, která měla za cíl zabránit vyhubení několika desítek druhů zpěvných ptáků jihovýchodní
Asie.Pandemická krize bohužel značně ztížila práci ochranářů, a tak se znovu rozbujel ilegální obchod s loskutáky na ostrově Bangkaru a dalších přilehlých ostrovech. „Poslední populace niaských
loskutáků čítající méně než 200 jedinců se tak opět dostala pod obrovský tlak pytláckých skupin. Místním tajným vyšetřovatelům ilegálního obchodu se zvířaty, kteří pracují ve spolupráci se Zoo
Ostrava - oficiální stránky a Zoo Liberec, se podařilo tento kriminální syndikát vystopovat, a nyní je nutné pašeráky zastavit. Poté bude třeba sestavit malou jednotku rangerů, kteří budou toto
chráněné území pravidelně monitorovat, abychom poslední loskutáky zachránili," říká Tomáš Ouhel z neziskové organizace LESTARI.Výtěžek ze startovného podpoří právě tyto aktivity, tedy
ochranu loskutáků před pytláky přímo v Indonésii částkou 153.437 Kč!Zbylou část výtěžku ve výši 38.000 Kč získala Zoo Ostrava.Všechny ročníky charitativních běhů v Zoo Ostrava vynesly na
podporu záchranných projektů v různých částech světa již více než 1 milion korun! Děkujeme všem běžcům, kteří se zúčastnili, „přiložili nohu k dílu" a pomohli chránit ohrožené druhy zvířat na
různých místech naší planety.Děkujeme také partnerům, kteří letošní charitativní běh podpořili: Atletika Vítkovice, RBP, zdravotní pojišťovna, Slezská  univerzita  v Opavě , Futurum Ostrava,
Český červený kříž Ostrava, https://www.instagram.com/_iamsport_/ , Laura coffee - Pražírna a Kavárna, Lengau s.r.o. www.barvirhracky.cz/ , Quality Hotel Ostrava City, web-evolution.cz/,
Cinestar Ostrava, Nikon.Sedmý ročník charitativního běhu v Zoo Ostrava - Běh Zoo Ostrava pro korály - se uskuteční v pátek 25. srpna 2023 a bude věnován korálům, bezobratlým živočichům
patřícím do kmene žahavci, kteří tvoří základ ekostystému korálových útesů. Právě korálové útesy dnes čelí obrovským hrozbám zejména v důsledku změn klimatu, ale i nadměrného rybolovu a
znečištění moří. Korálové útesy přitom patří spolu s tropickými deštnými pralesy k ekosystémům s největší biodiverzitou na Zemi. Poskytují prostředí k životu a rozmnožování tisícům druhů
mořských živočichů. Pevninu chrání před destruktivními vlivy příbojových vln. Řasy rostoucí na jejich povrchu jsou bohatým zdrojem organické hmoty a kyslíku. Jsou zkrátka zásadní pro život na

42. Univerzity musí kvůli drahé energii šetřit. VŠB dokonce zkrátí semestr!   
seznam | nahoru

43. Běžci vyběhali 153 tisíc na záchranu ohrožených…   
seznam | nahoru
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celé planetě.

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Zoo Ostrava: Běžci vyběhali 153 tisíc na záchranu ohrožených loskutáků ( Parlamentnilisty.cz - Zprávy, Slezská univerzita v Opavě ); Běžci vyběhali 153 tisíc na záchranu ohrožených
loskutáků! (Cysnews.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (08:59:59) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

♻️  Na Fakultě  veřejných  politik  třídímeplast, papír �� a také elektroodpad ���Třiďte spolu s námi! � Bližší info: www.slu.cz/ fvp /cz/aktuality/15/1430

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  veřejných (3x), politik (3x), fakultě (2x), fakulta (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (11:32:54) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Něco se chystá!�Na akci je nutné rezervovat si místo! Sledujte fakultní web a sociální sítě, aby vám neuniklo kdy, kde a jak!!!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (15:00:31) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

��� Tento týden jsme stihli slavnostní přijetí našich nových studentů aneb imatrikulaci. Všem nováčkům přejeme úspěšný start vysokoškolských let a mnoho skvělých zážitků na OPFce! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: ��� Tento týden jsme stihli slavnostní přijetí… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (17:15:01) Internet Fyzikální ústav v Opavě Novinky.cz - Věda a školy Filip Šára

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V pondělí 26. září se Jupiter přiblíží k Zemi nejvíce za posledních 59 let. Pokud bude přát počasí, lidé se mohou těšit na pozorování tohoto plynného obra na noční obloze. Podle zástupců
amerického vesmírného úřadu NASA půjde o „mimořádný úkaz“, jelikož v té době bude navíc Jupiter i v tzv. opozici se Sluncem.

„Vyjma Měsíce by měl být Jupiter jedním z nejjasnějších objektů na noční obloze. Ne-li vůbec tím nejjasnějším,“ uvedl v prohlášení astrofyzik Adam Kobelski z vědeckého střediska NASA Marshall
Space Flight Center, ze kterého cituje deník The Independent.

44. ♻♻ ️️  Na Fakultě veřejných politik  třídímeplast,…  
seznam | nahoru

45. Něco se chystá!�Na akci je nutné rezervovat si…   
seznam | nahoru

46. ��� Tento týden jsme stihli slavnostní přijetí…   
seznam | nahoru

47. Tak blízko nebyl Jupiter od roku 1963. Planeta bude mimořádně jasná   
seznam | nahoru
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NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem
Věda a školy

Že má jít skutečně o největší přiblížení této nejmohutnější planety Sluneční soustavy k nám za posledních skoro šest desetiletí, potvrdil Novinkám i popularizátor astronomie Petr Horálek z
Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě .

Vzácné spojení s opozicí

„Největší přiblížení Jupiteru k Zemi při této opozici nastane v pondělí 26. září ve 4 hodiny SELČ, vzdálenost bude 3,953 AU (astronomických jednotek), tedy 591,4 milionu km,“ upřesnil pro
Novinky tiskový tajemník Astronomického ústavu Akademie věd ČR Pavel Suchan. Tak blízko bylo těleso naposledy v roce 1963.

K jeho opozici se Sluncem pak dojde tentýž den ve 22 hodin SELČ. Opozicí astronomové nazývají postavení, kdy se nebeské těleso z hlediska pozorovatelů ocitá přesně na druhé straně oblohy
než Slunce.

Takový Jupiter jsme ještě neviděli. Webbův teleskop se opět předvedl
Věda a školy

Jak připomíná NASA na svém webu, Jupiter se do této opozice dostává každých 13 měsíců, díky čemuž se planeta zdá větší a jasnější než v ostatních obdobích. A nejbližší přiblížení Jupiteru k
Zemi se jen zřídka shoduje s opozicí. Letošní pohledy na planetu tak mají být podle vyjádření NASA „mimořádné“.

K onomu největšímu přiblížení dochází proto, že Země a Jupiter neobíhají kolem Slunce po dokonalých kruzích – to znamená, že se planety během roku míjejí v různých vzdálenostech. Podle
NASA bývá tato planeta ve svém nejvzdálenějším bodě od Země asi 965 milionů kilometrů daleko.

Snímek splývajících galaxií naznačuje, co čeká Mléčnou dráhu
Věda a školy

Z našeho území bude Jupiter podle Suchana pozorovatelný dobře, protože v pondělí bude právě v té opozici se Sluncem. „To tedy znamená, že je pozorovatelný po celou noc. Jupiter jsme ale
zvyklí na obloze vídat už mnoho týdnů, jen nevycházel hned zvečera se západem Slunce,“ poznamenal astronom.

„S kvalitním dalekohledem by měly být viditelné ony charakteristické pruhy či pásy planety, dále i tři nebo čtyři tzv. Galileovy měsíce,“ doplňuje obecné informace astrofyzik Kobelski.

Na měsíci Jupiteru může být život
Věda a školy

Jupiter má 53 pojmenovaných měsíců, nicméně výzkumníci jsou přesvědčeni, že jsme jich ve skutečnosti odhalili už 79. Čtyři největší – Io, Europa, Ganymedes a Callisto – se nazývají Galileovy
či Galileovské měsíce. Legendární toskánský astronom Galileo Galilei tyto měsíce poprvé pozoroval roku 1610.

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Tak blízko nebyl Jupiter od roku 1963. Planeta bude mimořádně jasná ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

23.09.2022 (18:06:20) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Vnímání pohybů všemi smysly. ��� Na Noci vědců � si ukážeme, jak omezení smyslového vnímání � náš pohyb ovlivní, ale také jak cíleným smyslovým vnímáním jej můžeme vylepšit.��
Ukážeme si, že na řízení pohybu se podílí nejen zrak �, sluch �� ale především vestibulární aparát, propriorecepce a hmat.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Vnímání pohybů všemi smysly. ��� Na Noci vědců… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

24.09.2022 (08:16:26) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná ŽIJE

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

PŘIJĎ SE SEZNÁMIT SE SVĚTEM VĚDYZajímá tě věda? Pak určitě zamiř v pátek 30. září do prostor Obchodně podnikatelské fakulty Slezské univerzity , která si od 17:00 hodin připravila pro
širokou laickou veřejnost akci zvanou Noc vědců. Ve svém areálu kolejí Na Vyhlídce (vedle Juventusu) návštěvníkům nabídne zajímavé přednášky a zážitky v podobě molekulární gastronomie,
sebepoznání v psychologii, vnímání pohybu, uvědomění si, jak na naše smysly působí marketingové aktivity firem i poznání, jak naše smysly využít třeba jako ochranu před falešnými bankovkami.
Všechny nabízené programové body jsou vhodné i pro děti a přístupné hendikepovaným osobám. Celá akce je zdarma a kompleětní program s informacemi získáš zde: https://1url.cz/MrGFp.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: PŘIJĎ SE SEZNÁMIT SE SVĚTEM VĚDYZajímá tě věda?… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

48. Vnímání pohybů všemi smysly. ��� Na Noci vědců…   
seznam | nahoru

49. PŘIJĎ SE SEZNÁMIT SE SVĚTEM VĚDYZajímá tě věda?…   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/original/48885345


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

24.09.2022 (13:01:58) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Milí studenti, na úterý 27. 9. je vyhlášeno děkanské volno a to z důvodu konání Akademického dne 2022, který proběhne na OPF v Karviné.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

24.09.2022 (14:00:19) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Český rozhlas Plus

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� Budou komunální volby „referendem o vládě“? Sledujete speciální vysílání Radiožurnálu k výsledkům komunálních a prvního kola senátních voleb. Moderátoři Jan Pokorný a Jan Bumba se
svými hosty rozebírají nejčerstvější odhady volebních výsledků.Hosté volebního studia:• Marie Bastlová, novinářka serveru Seznam Zprávy• Petr Hartman, komentátor Českého rozhlasu Plus•
Lukáš Vomlela, politolog ze Slezské univerzity  v Ostravě• Lubomír Kopeček, politolog z Masarykovy univerzity v Brně• Petr Jüptner, politolog z Univerzity Karlovy v Praze• Lukáš Novotný,
politolog z Univerzity J. E. Purkyně v Ústí n. Labem• Petr Nováček, komentátor Českého rozhlasu

SEKCE: Televize a rádia

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: � Budou komunální volby „referendem o vládě“?… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); � Budou komunální volby „referendem o vládě“?… ( Facebook -
Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě); � Budou komunální volby „referendem o vládě“?… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

24.09.2022 (19:01:01) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat) ČRo - Plus

Otevřít originál | Otevřít detail

18:36
00 štábu zatím nedorazila, volby odsud ale sleduje například ministr zdravotnictví Vlastimil Válek z TOP 09. Slavili tady ale už i starostové z menších obcích, kde už je v tuto chvíli rozhodnuto.

Z Brna se teď ve speciálu Radiožurnálu a ČRo Plus vydáme
15 do Ostravy. Slovo má reportér Martin Knytl. Hezký den. Tady v Ostravě. To na prvním místě vypadá docela jednoznačně, ale zatím sečteno je zatím něco přes 40 % okrsků. Takto průběžně

to vypadá na to, že hnutí ANO má
30 velkou šanci obhájit volební vítězství před čtyřmi lety. Tehdy získalo hnutí ANO necelých 30 %. Teď průběžně je to asi 37 %. Na dalších místech s velkým odstupem se naopak velmi bojuje.

Za hnutí ANO je SPD aktuálně
45 zatím necelých 13 %. Potom koalice spolu a hnutí Ostravak v těsném závěsu nad pěti % jsou ještě Piráti a komunisté. Otázkou tady v Ostravě je, do jaké míry se případně podaří poskládat

stejnou nebo podobnou koalici. Teď vládne městu ano,

18:37
00 Piráti, lidovci a ODS. Mimo zastupitelstvo jsou zatím podle předběžného sčítání třeba stan ČSSD anebo přísaha. To byl z Ostravy Martin Knitl. Děkujeme za informace a já teď zvu zase do

vysílání
15 politologa Lukáše Vomlela z fakulty veřejných politik Slezské univerzity  Opava . Dobrý den. Dobrý. Vsadil byste nějaké peníze na to, že Tomáš Macura z hnutí ANO zůstane primátorem.

Já obecně jako nerad sázím peníze,
30 ale na druhou stranu pokud bych do toho šel, tak bych si opravdu dokázal takovou sázku přijel představit, protože on je opravdu velice populární a. Ať vás je, pravděpodobně by se přikláněl

k tomu k té sázce. Pak je tady druhá otázka, kterou kladu už reportér
45 Martin Knytl. A ta otázka zní, zda se podaří sestavit, nebo vůbec bude mít smysl stavět takovou koalici, která v Ostravě byla doteď. Já si myslím, že ano, protože ODS se

18:38
00 ano tady v tomto, v tomto městě spolupracovali opravdu dlouho a neobjevovaly se nějaké větší třecí plochy mezi nimi. Navíc vlastně mnozí se vlastně vyslovovali pro to, aby ta stávající

koalice pokračovala, ale nikdo se nebránil tomu, že by mohla být
15 případně rozšířená, což jak občas někteří lídři k tomu přistupují, zejména v touze proto, aby se tady vytvořilo takové daleko víc konsenzuální prostředí, anebo proto, že třeba strany a jejich

lídři touží po jakémsi pocitu bezpečí, protože tím se
30 snižuje soutěživost, což se může pro ně osobně pro pozitivně, projevit za několik. Vypadá to tak i na významný úspěch SPD v Ostravě. Možná by mohlo toto hnutí skončit na druhém místě

jak byste to okomentoval.
45 A já bych to nejraději okomentoval tak, že je to do velké míry nepředstavitelná. Skutečně druhé místo buď může si pro SPD může svědčit o určité slabosti některých třeba uskupení, jako je

koalice spolu, anebo naopak, že

18:39
00 řada voličů byla schopná zareagovat řekněme pozitivně na jejich apel a jejich vlastně jejich jejich výzvy. A nabízí se ještě jedna otázka proč zatím pod tou pěti procentní hranicí

50. Milí studenti, na úterý 27. 9. je vyhlášeno…   
seznam | nahoru

51. � Budou komunální volby „referendem o vládě“?…   
seznam | nahoru

52. Názory a argumenty (automat)   
seznam | nahoru
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15 zůstává v Ostravě hnutí STAN. A tady vlastně celkově se dlouhodobě ukazovala určitá slabost některých pravicových subjektů. Já bych nejradši připomenul právě TOP 09, která s velkými
obtížemi pronikala nebo spíše nepronikala, dejme

30 tomu ve volbách do krajských zastupitelstev. Ale v Ostravě mnohé pravicové nebo středopravicové subjekty měly opravdu velké potíže. A navíc není úplně nějaká výrazná osobnost přímo
ve městě Ostrava, která by byla spojená s

45 hnutím STAN, která by mohla být takovým tahounem v tom poměrném volebním systému, což je další vlastně věc, která se, která se podepsala negativně. A tak ono je tady byla kapela,
tematická konkurence od jiných subjektů a tady poměrně hodně i nezávislých kandidátů,

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 11

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (3x), univerzity (3x), opava (3x)

DUPLICITNÍ S: Názory a argumenty (automat) ( ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat), Fakulta veřejných politik );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

24.09.2022 (19:40:05) Internet Slezská univerzita v Opavě Rozhlas.cz - Plus Jan Bumba Jan Pokorný Ondřej Čihák,

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Předvolební období bylo letos zvláště zatížené snahou opozice kritizovat vládu. Energetická krize, drahota i korupční kauzy se staly municí, kterou se zejména hnutí ANO a SPD snažily využít
ve svůj prospěch. Podařilo se opozici proměnit volby v referendum o současné vládě Petra Fialy (ODS)? „Částečně ano, a to ve větších městech. Uvidíme, jak se to odrazí ve výsledcích.
Obecně je ale hnutí ANO silné právě ve velkých městech,“ uvádí komentátorka Seznam Zprávy Marie Bastlová.

Podle ní právě hnutí Andreje Babiše ve větších volebních obvodech obhajuje své dobré výsledky minulých voleb a šance na solidní čísla má i nyní.

„Ale komunální volby mají to specifikum, že je může kdokoliv jakkoliv vykládat, takže relativizaci plánu udělat z voleb referendum o vládě určitě ještě uslyšíme. Neboli: když si chcete najít nějaké
vítězství či úspěch, tak se vám v těchto volbách určitě z nějakého pohledu podaří.“

Už Paroubek v roce 2008 vyhlašoval jakési referendum proti vládě.  
Lukáš Vomlela

Celostátní témata v menších obcích podle ní ale smysl nedávají. „Často má mnoho z nich jednu nebo dvě kandidátky a tak je těžké dělat nějaké referendum o vládě,“ vysvětluje Bastlová.

Referendum o vládě?

Lukáš Vomlela, politolog ze Slezské univerzity  upozorňuje, že by to nebylo rozhodně poprvé, kdy se celostátní témata stala těžištěm na regionálních úrovních. „Třeba kampaň Jiřího Paroubka v
roce 2008 také vyhlašovala jakési referendum proti poplatkům ve zdravotnictví a také do jisté míry proti celé vládě.“

Čtěte také

Sčítejte volební výsledky s Radiožurnálem! Poslechněte si sobotní volební studio

„Paroubkovi se tenkrát podařilo získat poměrně výrazný politický úspěch ve formě vítězství téměř ve všech krajích. Takže ano, využít takto potenciál nespokojených voličů je možné, samozřejmě
ve prospěch těch stran, která taková tzv. referenda vyhlašují.“

Nepochybně se jedná také o možnost zvýšit právě tlak na vládu či na jiné politické oponenty těchto stran. „K přirovnání s referendem bych ale byl opatrný,“ dodává politolog.

A odhaduje, jak by se situace dál v takovém případě vyvíjela. „Pak by se jednoznačně zvýšil tlak na současnou vládu a některé méně populární ministry nebo členy těch méně populárních
vládních stran. Ale jsem samozřejmě zatím velmi obezřetný a tuto možnost nevidím moc reálnou,“ konstatuje Vomlela.

Vyhrají nezávislí

Politolog Petr Jüptner z Univerzity Karlovy je stran toho, zda se ANO a SPD podařilo přenést do těchto komunálních voleb celostátní témata, opatrnější. „Tato témata se objevují spíš v senátních
volbách anebo v komunálních, ale jen ve větších městech.“

Ať se stane cokoliv, vyhrají především nezávislí.  
Petr Jüptner

„Ale i tam voliči často přihlížejí k tématům lokálním. Každopádně ve větších městech hlasy ještě v tuto chvíli sečteny nejsou.“

Čtěte také

Výsledky voleb v krajských městech (průběžné výsledky)

Jüptner je ale přesvědčen, že ať se stane cokoliv, vyhrají především nezávislí kandidáti. „A pokud se bavíme o politických stranách, tak očekávám že v počtu mandátů zvítězí pravděpodobně
lidovci před ODS.“

„Velmi zajímavé to bude pak v celkovém součtu hlasů, kde se dá předpokládat, že právě ODS a ANO budou patřit k těm dvěma nejúspěšnějším stranám,“ odhaduje Petr Jüptner.

Víc v audiozáznamu. Ptá se Jan Pokorný a Jan Bumba.

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 3

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: Kdo si chce v těchto volbách najít nějaké vítězství, určitě si ho najde, míní komentátorka Bastlová ( IRozhlas.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

53. Kdo si chce v těchto volbách najít nějaké vítězství, určitě si ho najde, míní
komentátorka Bastlová  seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

25.09.2022 (00:23:12) Internet Slezská univerzita v Opavě Rozhlas.cz - Radiožurnál Jan Bumba Jan Pokorný and,

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Budou komunální volby „referendem o vládě“? Udrží zástupci vládní koalice v obcích a městech své pozice? Nebo snad SPD a ANO zopakují „oranžové tsunami“ sociální demokracie z roku
2008? Sledujte v sobotu odpoledne a v neděli v 10:00 speciální vysílání Radiožurnálu k výsledkům komunálních a prvního kola senátních voleb.

V prvních minutách a hodinách po uzavření volebních místností moderátoři Jan Pokorný a Jan Bumba se svými hosty rozebrali nejčerstvější odhady volebních výsledků.

Volební studio si můžete poslechnout živě ve vysílání Radiožurnálu nebo ho sledovat ve videostreamu na našem webu a sociálních sítích.

Hosty sobotního volebního studia jsou:

Marie Bastlová, novinářka serveru Seznam Zprávy;
Petr Hartman, komentátor Českého rozhlasu Plus;
Lukáš Vomlela, politolog ze Slezské univerzity  v Ostravě;
Lubomír Kopeček, politolog z Masarykovy univerzity v Brně;
Petr Jüptner, politolog z Univerzity Karlovy v Praze;
Lukáš Novotný, politolog z Univerzity J. E. Purkyně v Ústí n. Labem;
Petr Nováček, komentátor Českého rozhlasu.

Vše z volebního vysílání Radiožurnálu a Plusu na jednom místě. Podívejte se na předvolební debaty s komentátory i kandidáty. Sledujte s námi první volební výsledky a poslechněte si analýzy
odborníků. To vše na webu  Volby 2022.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: Sčítejte volební výsledky s Radiožurnálem! Poslechněte si sobotní volební studio ( Rozhlas.cz - Radiožurnál, Slezská univerzita v Opavě ); Sčítejte volební výsledky s Radiožurnálem!
Poslechněte si sobotní volební studio (Rozhlas.cz - Radiožurnál, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

25.09.2022 (02:01:25) Internet Fyzikální ústav v Opavě Stoplusjednicka.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Opavští fyzici patří ve výzkumu černých děr mezi světovou špičku. V nových studiích se zabývají možnostmi těžby obrovského množství energie z temných monster, ale i nebezpečným
zářením, jež může ohrozit život v celé galaxii. Kromě toho jsou možná na stopě červí díře – neboli mostu k paralelnímu vesmíru

Superhmotné černé díry ukrývající se ve středu galaxií představují zásobárny gigantického množství energie. Trojici mechanismů jejího generování popisuje ve své nové práci tým z Fyzikálního
ústavu  v Opavě : Zdeněk Stuchlík, Arman Tursunov  a Martin Kološ . Vědci se zaměřili na důsledky tzv. Penroseových procesů, tedy na popis získávání energie v okolí černých děr.

Energie v magnetickém poli

V roce 1977 přišli fyzici Roger Blandford a Roman Znajek s teorií, že energii může poskytnout rotující černá díra v magnetickém poli. Linie daného pole se vlivem strhávání časoprostoru zkroutí
a vytvoří efektivní elektrický náboj. Jak se náboj vybíjí, rotační energie černé díry se extrahuje ven.

V případě typické superhmotné černé díry o hmotnosti v řádech miliard ekvivalentů Slunce se jedná přibližně o 10⁵⁵ joulů, což je stobilionkrát víc, než kolik by v daném
okamžiku potřebovala celá pozemská civilizace! Jde ovšem jen o jeden z procesů produkce energie, tzv. magnetický, jehož efektivita roste s hmotností černé díry a s intenzitou okolního
magnetického pole.

Neposlušné částice

„Černá díra může uvolňovat energii pomocí záření nabité částice, a to ze slupky zvané ergosféra. Jde o zónu nad horizontem událostí, z níž ještě částice dokážou uniknout,“  popisuje jeden ze
spoluautorů studie Arman Tursunov. A jak dále vysvětluje, pro uvolnění energie popsanou cestou musí superhmotný objekt rotovat.

„Černé díry sice nevidíme přímo, ale jak víme, přirozeností každého vesmírného objektu je rotace. Předpokládáme tedy, že všechny černé díry nějak rotují. V jejich okolí se pak jednoduše
řečeno neposlušné nabité částice – ty, které se nepohybují ve směru otáčení černé díry – stanou nositelkami energie, urychlí se a uniknou pryč. Tím také kvůli zákonu zachování energie
samotná černá díra ‚strádá‘, což se projeví nepatrným zpomalením její rotace.“ Takové částice se dostávají do okolí černé díry z rozpadlých objektů: Tudíž čím víc materiálu okolo ní leží, tím
větším zdrojem radiační energie se hmotná černá díra stává.

Stačí, aby byla nabitá

Černá díra ovšem nemusí nutně rotovat, aby byla zdrojem energie. Stačí, aby měla elektrický náboj. Tzv. elektrický Penroseův proces nám ukazuje, že nabité částice, které naopak do
nenasytného objektu spadnou, jej nabíjejí.

Velikost celkového náboje však nemůže růst donekonečna, takže další spršku částic se stejným nábojem již černá díra odpuzuje. Protože v jejím okolí panují obří síly, náboj nepohlcených částic je
odvržen pryč – tím rychleji, čím blíž monstru se jejich oblak nachází. Platí také, že čím větší náboj má černá díra vzhledem ke své velikosti, tím silnější urychlení částice čeká.  „Účinnost
takového záření je přibližně stotisíckrát menší než u magnetického Penroseova procesu. Pořád však může jít o energie až miliardkrát větší, než v jednom okamžiku potřebuje naše civilizace,“
upozorňuje další spoluautor práce Martin Kološ.

Riziko pro celou galaxii

54. Sčítejte volební výsledky s Radiožurnálem! Poslechněte si sobotní volební
studio  seznam | nahoru

55. Čeští vědci zkoumají možnosti těžby energie ze superhmotných černých
děr  seznam | nahoru
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Penroseovy procesy se objevují s největší účinností u superhmotných černých děr v nitrech velkých hvězdných ostrovů. Ze Země pozorujeme i tzv. aktivní galaxie, tedy ty, v jejichž jádrech dosahují
černé díry mimořádné radiační aktivity.

Právě kvůli extrémně silným radiačním tokům z centrální černé díry představují dané ostrovy naprosto nehostinné místo pro život.  Během překotných jevů – když hladový temný
gigant pohltí mohutný oblak hvězdné látky – se totiž uvolňují velké toky protonů, iontů i volných elektronů, řádově stomiliardkrát silnější než nám známé sluneční erupce. Planeta podobná Zemi
by proto život na povrchu svým magnetickým štítem neuchránila, i kdyby obíhala kolem stálice na samém okraji dané galaxie.

Ještě dalekosáhlejší účinky má potom radiace uvolněná z pólů černé díry, proudící ve výtryscích, tzv. jetech. Taková energie urychlená zmíněnými jevy může mít nedozírné následky i do větších
vzdáleností.

Odstínit betonem

Že se naše černá díra chystá vyslat nebezpečnou radiaci, bychom poznali ze záření v její ergosféře. „Pokud bychom tam zjistili vzrůst energie, znamenalo by to, že zesílil radiační Penroseův
proces. Ten umocňuje ostatní energetické procesy a de facto indikuje budoucí velké uvolnění energie. Na Zemi bychom se tak před potenciální smrtelnou radiací museli ukrýt do podzemních
betonových bunkrů a setrvat tam několik dní až týdnů, dokud by se její úroveň na povrchu nevrátila k normálu,“ shrnuje závěry studie Kološ.

„Černá díra v centru naší Galaxie je poměrně klidná,“  ujišťuje Zdeněk  Stuchlík , ředitel  Fyzikálního  ústavu  v Opavě  a spoluautor práce. „Přesto bychom se měli mít na pozoru. Kdyby totiž
například pohltila objekt se silným magnetickým polem, takzvaný magnetar – které se v jejím okolí v určitém počtu vyskytují – vyvolalo by to velmi překotný jev urychlující nabité částice všemi
směry, tedy i k Zemi. Proto by bylo dobré procesy v nitru Galaxie sledovat. Nepředpokládáme však, že by nás zasáhla i radiace z jetů: Podle dostupných pozorování nesměřují rotační póly
centrální černé díry k nám.“

Záhadné červí záření

Fyzikové ovšem zašli ve výzkumu ještě dál a zaměřili se také na jiné, nezvykle periodické záření přicházející z okolí černých děr. Jeho podrobná analýza ukazuje, že u nejhmotnějších
pozorovaných cílů – zpravidla supermasivních černých děr – se frekvence oscilací záření významně liší od současných modelů. Mohlo by to znamenat, že nejde o záření
pocházející z černé díry, ale dost možná z nějakého mnohem zajímavějšího objektu...

„Sledujeme dvojí oscilace, které se projevují v discích hmoty rotující okolo černých děr. Záření z těchto akrečních disků uniká velmi blízko takzvaného horizontu událostí, tedy zóny, odkud už
není návratu. Zajímavé je, že dvojí oscilace probíhají na frekvencích s celočíselným poměrem, nejčastěji tři ku dvěma,“ vysvětluje Jaroslav Vrba z Fyzikálního  ústavu  v Opavě , spoluautor
jedné z vědeckých prací.

Podle něj lze takové záření dobře objasnit u malých černých děr, tzv. mikrokvazarů, ale u těch větších již vysvětlení selhává. Hledají se tedy alternativní typy objektů, na něž by se dal aplikovat
daný fyzikální model založený na epicyklickém pohybu zářící horké hmoty kolem černé díry. A jeden z velice pravděpodobných scénářů představuje výskyt červí díry.

Jde to i bez exotické látky?

Pojem „červí díra“ označuje hypotetickou zkratku mezi dvěma místy v zakřiveném prostoročase. Jako první ji popsali Albert Einstein a Nathan Rosen již v roce 1935, proto se jí odborně říká
Einsteinův–Rosenův most. Zmíněné, dosud teoretické zkratky v časoprostoru či brány do paralelních vesmírů mohou tvořit reálný objekt.

Vědci z opavské univerzity již dříve zjistili, jak by se daly červí díry opticky odhalit. A právě nově studované záhadné záření by mohlo poskytnout další indicii k jejich detekci. Ve spolupráci s
kolegy z Ruska a Brazílie přišli opavští fyzici Konoplya, Churilová, Stuchlík a Židenko také na to, že existence stabilní červí díry nevyžaduje ani žádné exotické, zatím
neobjevené látky.

„Dlouhá léta jsme si mysleli, že k udržení stabilního hrdla červí díry je zapotřebí exotická látka s repulzivní – negativní – gravitací, jejíž vlastnosti se příčí běžné zkušenosti. Uvažovali jsme však
o červí díře jako o důsledku mimořádně silných gravitačních jevů popsaných alternativní gravitací. Naše novější studie počítají s tím, že mají červí díry také elektrický náboj a magnetické pole. A
právě zohlednění silného elektromagnetického pole nám nabízí existenci stabilních červích děr za přítomnosti běžných forem látky, z níž sestávají hvězdy, planety i lidé,“ popisuje Zdeněk
Stuchlík.

Nové výsledky podle něj vycházejí z řešení nalezených pro kombinaci Einsteinových rovnic popisujících gravitaci s rovnicemi Jamese Maxwella a Paula Diraca, jež popisují elektromagnetické pole
a nabité elementární částice.

Zkratka do paralelního světa

Pochopitelně se nabízí otázka, co vlastně červí díra spojuje. Teoreticky může jít nejen o zkratku mezi dvěma vzdálenými místy v jednom kosmu, ale dokonce o spojnici mezi různými vesmíry. „Na
základě čistě vědeckého modelování nám vyjde, že červí díra může mít takzvaně symetrickou či asymetrickou geometrii. V prvním případě se bude jednat o spojnici dvou bodů v našem kosmu,
zatímco v tom druhém, zajímavějším, se může na druhém konci mostu nacházet paralelní vesmír,“ vysvětluje Stuchlík a dodává: „Dosud jsme si mysleli, že paralelní vesmír z fyzikálních důvodů
pozorovat nemůžeme, protože informace z něj musejí cestovat nadsvětelnou rychlostí – která je standardně nedosažitelná. Námi diskutované nové modely zohledňující jak gravitaci, tak
elektromagnetické pole však ukazují, že asymetrická červí díra by mohla být právě mostem do kosmu s jinými vlastnostmi, například ve smyslu takzvaných strunových teorií.“

TIP: Existují paralelní vesmíry? Jaké jsou argumenty pro a proti jejich existenci?

V takovém paralelním vesmíru ovšem nenajdeme naše druhé já žijící jiným životem, jak popisuje teorie mnohovesmíru. Půjde o zcela nezávislý kosmos, jen s poněkud odlišnými fyzikálními
vlastnostmi hmoty oproti tomu našemu. Nové studie každopádně přinášejí možnost vzniku stabilních červích děr ze stavebních kamenů, které jsou ve vesmíru běžně dostupné. Dal by se
však takový objekt vytvořit i uměle, například v laboratoři? Jak uzavírá Zdeněk Stuchlík, na to zatím bohužel nedisponujeme dostatkem energie. Jednalo by se totiž o energie, jaké
se vyskytují v centrech velkých galaxií – tedy přibližně stomiliardkrát vyšší než v případě Slunce…

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (3x), ústavu (3x), opavě (3x), zdeněk (1x), stuchlík (1x), ředitel (1x)

DUPLICITNÍ S: Čeští vědci zkoumají možnosti těžby energie ze superhmotných černých děr ( Stoplusjednicka.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

25.09.2022 (08:17:02) Internet Slezská univerzita v Opavě ČT24 web - Domácí pez

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Do druhého kola senátních voleb v obvodu Kroměříž postoupily Lucie Pluhařová (ANO) a Jana Zwyrtek Hamplová (NEZ). Pluhařová získala 20,95 procenta hlasů, druhá Zwyrtek Hamplová
dostala 18,87 procenta hlasů. Voleb se zúčastnilo 47,86 procenta voličů, o hlasy usilovalo šest kandidátů, mimo jiné dosavadní senátorka Šárka Jelínková (KDU-ČSL), která mandát neobhájí.
Druhé kolo se koná za týden.

Pluhařová vystudovala anglický jazyk a literaturu na Slezské univerzitě  v Opavě  a marketing a management na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně. Po studiích působila postupně v řadě firem,
začínala jako plánovač výroby a projektový vedoucí ve firmě Fremach Morava, poté zastávala různé funkce ve Strojírenském kovovýrobním družstvu SKD v Bojkovicích. V letech 2017 až 2020
pracovala ve firmě Microtechnic. Členkou ANO je od roku 2017, v roce 2020 neúspěšně kandidovala do zastupitelstva Zlínského kraje.

56. V senátním obvodu Kroměříž se ve druhém kole utkají Pluhařová a Zwyrtek
Hamplová  seznam | nahoru
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Zwyrtek Hamplová na sebe upozornila jako ostrá kritička opatření přijímaných kvůli pandemii covidu-19. Promovala na Právnické fakultě Univerzity Karlovy a od roku 1999 vede vlastní advokátní
kancelář. Začínala v komunální politice jako členka ČSSD, za kterou byla v letech 1998 a 2002 zvolena do mohelnického zastupitelstva, poté kandidovala za hnutí Nezávislí, které mezi roky 2003
a 2017 vedl její tehdejší manžel. Od dubna 2013 byla rok starostkou Mohelnice. Od července 2005 do června 2006 byla poslankyní, ve sněmovně tehdy nahradila zesnulého Pavla Dostála.

V roce 2016 získala Jelínková ve druhém kole 53,48 procenta hlasů. Druhý skončil Jan Hašek (za ANO). Voleb se zúčastnilo devět kandidátů.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

25.09.2022 (12:13:39) TV Slezská univerzita v Opavě TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail

12:06
00 Nicméně zase na druhou stranu ten rozdíl mezi druhým a třetím místem bylo byla opravdu velice těsný poslední volby Je tady u nás v Moravskoslezském kraji je Ostrava kde se utká

Zdeněk nytra za
15 ODS a Miroslav Antl Zdeněk nytra celkem za celou tu dobu co jsme sledovali dnešní výsledky tak stále se to jeho jméno Objevoval O čem to vypovídá je to o tom co
30 jsme říkali na začátku ta profese hasiče tiumen Ne ono stačí vlastně obhajovat mandát vlastně Ona je ten mandát asi zvítězil před šesti lety do druhého kola postoupil jako slabší kandidát

proti Liana
45 Janáčková v druhém kole a vlastně voliči dali přednost A jemu a zvítězil poměrně poměrně výrazně který v téhle té v téhle chvíli v těchto volbách nechci říct že byl úplně Favoritem protože

tady bylo opravdu několik i takových neznámých

12:07
00 proměnných mnoho lidí očekávalo že třeba do druhého kola se probudil Jana Janáčková Například co se vlastně nepotvrdilo zase právě kandidát za Ano Miroslav Antl má podporu a
15 hnutí ANO ale není úplně spojován s Ostravou tak výrazně jako například Zdeněk mít rád občas poškozuje některé kandidáty v Ostravě přímo v tomto městě ale samo o sobě bych řekl že

je poměrně známou osobou to
30 je první věc teď mluvím o candátů za Ano a vlastně mu prospěla jí archimate a podpora No to je to strany Lukáš z Slezská  univerzita  Já vám děkuji za vaši odpověď Děkuji za pozvání
45 komunální volby v Havířově jednoznačně opět vyhrálo hnutí ANO naopak neúspěch zažila kandidátka pirátů kteří se nedostali do zastupitelstva oproti nim Nováček Havířov sobě bude mít 7

zastupitelů jakmile začali

12:08
00 v sobotu chodit první výsledky z sčítání hlasů bylo zřejmé že Hnutí ANO v Havířově v komunálních volbách Opět uspěje jsem moc rád Velmi si toho vážím že občané Havířova ocenili tu naši

v podstatě dneska už v práci pro další
15 volební období koho byste chtěl mít vedle sebe na radnici minulá koalice byla velmi úspěšná a já věřím že najdeme řekněme průnik opět i pro toto volební období abychom byli schopni

pokračovat v projektech které máme rozdělené i nové koalice
30 bylo jasno už v nočních hodinách chválící bude opět tvořit hnutí ANO se staronovým primátorem bělící dále hnutí pro Havířov strana ČSSD a koalice spolu v zastupitelstvu společně obsadí

28 mandátů
45 v sobě tam celkem uspěli komunisté a sociální demokrat a tys to celkem propadli takže Zajímavé výsledky No velké zklamání nic jiného tvojí vám k tomu dodal co jste si přál

12:09
00 o změnu na radnici nejvíce 15 mandátů získal o hnutí ANO na druhém místě skončilo nové hnutí Havířov sobě které obsadí 7 přes a následuje SPD 6. mám dát stejný počet získala i

koalice
15 spolu hnutí pro Havířov má čtyři křesla ČSSD tři a KSČM budou zastupovat dva zastupitelé v pětiprocentní Hranici nepřekročila Česká pirátská strana a partneři za Havířov Barbora

Kellerová televize Polar a teď míříme do nejlidnatějšího
30 ostravského obvodu v jihu po sečtení všech hlasů vyhrálo hnutí ANO na druhé příčce skončil a SPD a na třetím místě koalice spolu ke komunálním volbám přišla více než třetina obyvatel v

Městském obvodu ostrava-jih lidé
45 v komunálních volbách volili 45 zastupitelů nejvíce mandátů získal hnutí ANO celkem 24 výsledek je skvělý samozřejmě otázkou kolik za to může naše

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)
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